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Ambitiedocument sportvoorzieningen c.a.
00:15:36

Voorzitter: Goedenavond, welkom allemaal. Aan u allen het vriendelijke verzoek om 
u plaats in te nemen. Welkom bij deze meningsvormende sessie over het 
capaciteitsonderzoek, sportaccommodaties en het ambitiedocument 
doorontwikkelingen sportvoorzieningen 2037. We gaan het vanavond 
meningsvormend behandelen. Er hebben zich drie insprekers gemeld. We gaan 
eerst naar hen luisteren en dan heeft u de gelegenheid om vragen te stellen. Voor 
vanavond zijn dat mevrouw Roggen, de heer van der Veen en de heer Kievit. U 
heeft, zoals ik met u heb afgesproken allen drie minuten spreektijd. Ongeveer 30 
seconden voor het einde zal ik u via de microfoon en via het scherm een signaal 
geven dat u richting een afronding mag gaan werken. Uiteraard heeft de raad na 
afloop van iedere spreker de gelegenheid om enkele verhelderende vragen aan de 
insprekers te stellen. We gaan door met de eerste spreker van de avond en dat is 
mevrouw Roggen namens [onhoorbaar]. U heeft drie minuten. We geven u even tijd 
om u te installeren. U heeft het woord mevrouw Roggen.

00:16:48

Mevrouw Roggen: Goede avond burgemeester, wethouders, raadsleden, mensen op 
de tribune en mensen die meekijken. Twee jaar geleden hebben wij in de 
[onhoorbaar] een verkiezingsdebat georganiseerd waar u allen aanwezig was. Een 
sporthal stond op onze lijst. We zijn nu weer jaar verder en over twee jaar komen er 
weer verkiezingen. Nu sta ik weer hier weer om in te spreken, omdat er nog niets is 
gebeurd voor de zuidelijke wijken voor een sporthal. Het is heel triest dat de 
teleurstelling dat de presentatie die gepresenteerd werd en positieve geluiden toen 
de sporthal en aandacht van de zuidelijke wijken, niet in het visiestuk staan. Triester 
is dat er aan ons vermeld wordt dat we blij moeten zijn met een sportzaal die een 
speelzaal is, de Wiardt twaalf miljoen en een MFC De Wijert. Hoezo blij? Anders sta 
ik hier niet in te spreken voor een sporthal. Er wordt maar gewoon voor ons beslist. 
Sporters gaan niet naar de sport, naar het MFC De Wijert. Dan gaan ze liever naar 
de kroeg. Het is ook zo dat alle andere wijken een sporthal hebben en dat ze er 
binnen tien minuten gebruik van kunnen maken. Zeggenschap over je eigen buurt, 
over publieke voorziening zou vanzelfsprekend moeten zijn, niet met een 
eenrichtingsverkeer vanuit de overheid. Zie coalitieakkoord waar u onder ander 
belang hecht aan participatie en sport en bewegen. Deze toezeggingen of beloftes 
worden niet waargemaakt. Zeggenschap van inwoners zou een kernwaarde zijn en 
gelijk kan ze voor alle Groningers maar zo voelt het voor ons niet. Er wordt niet met 
ons samengewerkt voor een positieve oplossing en daarom is door ons een 
burgerinitiatief, bewegen is goud gestart. We hebben handtekeningen opgehaald en 
hebben gesprekken gevoerd met raadsleden. Raadsleden, u wilde meer informatie 
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en de duidelijke visie van het college. Die ligt er nu. Wij constateren nog steeds dat 
de zuidelijke wijken Helpman, Corpus den Hoorn, de Rivierenbuurt, het 
stationsgebied met nieuwbouw een witte vlek is op deze kaart. In Helpman 
Noordvisie staat duidelijk dat er inwoners totaal binnen de bebouwing flink toeneemt 
en komen er in Groningen Zuid ook veel meer inwoners. Sterker nog, de 
voorzieningen zijn de laatste jaren geschrapt in de zuidelijke wijken. Bewegen is 
goud heeft bewezen dat door zich in te zetten en er zijn koppen kansen met scholen 
en vereniging, zoals de nationale ombudsman zegt: overheid moet meer in 
mogelijkheden denken, u denkt in regie nemen. Beslissen over en niet met inwoners 
en betrokkenen koestert alle burgerinitiatieven hoe meer en vaker u deze negeert, 
hoe groter de afstand tussen de overheid en voor u wie in het college en raad zit, 
namelijk inwoners en betrokkenen. Raadsleden wij verwachten een reactie van u, 
een formele actie in de vorm van een motie of initiatiefvoorstel. Het kan toch niet zo 
zijn dat u bewust wijken achterlaat hollen. We moeten daarom vooruit, bewegen is 
goud. Politieke keuzes maken of keuzes maken wat daadwerkelijk afspeelt. Ik koos 
om met de ChristenUnie en de Stadspartij te strijden voor het behoud van een 
sporthal in De Wijert.

00:20:20

Voorzitter: Dank u wel voor, zoals wij van u gewend zijn, wederom een passievol 
betoog. Zijn er vanuit de kant van de raad nog vragen voor mevrouw Roggen? De 
heer Hilboesen van de Stadspartij aan u het woord.

00:20:32

de heer Hilboesen Stadspartij: U heeft het over koppenkansen. Heeft u veel contact 
met de scholen in de omgeving?

00:20:36

Mevrouw Roggen: Ja, we hebben onlangs nog met ROC mensen in Menso Alting 
gesproken.

00:20:45

Voorzitter: Een vervolgvraag voor de heer Hilboesen.

00:20:48

de heer Hilboesen Stadspartij: Hoe gaat het contact?

00:20:50

Mevrouw Roggen: Hartstikke goed, die waren blij dat we eraan kwamen. Het contact 
is perfect en zo hoort dat. Scholen zijn gasten in onze wijk. Bewoners en scholen 
moeten goed met mekaar om kunnen gaan. De Menso Altingschool heeft laten zien 
hoe het moet.

00:21:09

de heer Hilboesen Stadspartij: Dank u wel.

00:21:10

Voorzitter: Ik ga nu even over naar de volgende vraag, de heer De Haan van het 
CDA.

00:21:14

De heer de Haan CDA: Dank u wel Voorzitter en bedankt aan mevrouw Gorissen 
voor u passievolle betoog voor de sport. Dat is te prijzen en prachtig. Ik vroeg me af: 
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heeft u ook met de wethouder over uw plannen gesproken en zo ja, wat was de 
reactie?

00:21:27

Mevrouw Roggen: We hebben gevraagd voor een afspraak. Helaas krijg je eerst met 
ambtenaren te maken en daar ga je dus een gesprek mee aan en dan kijken wat er 
uitkomt want wij moeten nog altijd met haar spreken.

00:21:41

Voorzitter: Een korte vervolgvraag.

00:21:43

De heer de Haan CDA: Voorzitter, mijn tweede vraag gaat over het voorstel wat 
mevrouw Roggen doet. Die geeft een motie aan van initiatiefvoorstel. Ik ben 
benieuwd, wat heeft u nodig vanuit de gemeente? U zegt, we hebben een 
burgerinitiatief, ik heb de plannen gezien, het ziet er prachtig uit. Wat heeft u nodig 
vanuit de gemeente voor uw plannen?

00:22:08

Mevrouw Roggen: We hebben gisteren een gesprek gehad met de gemeente en 
daarin werd er verteld, u heeft zoveel handtekeningen opgehad voor een 
burgerinitiatief maar de raad heeft geen motie ingediend. Van daaruit zeg ik aan de 
raad, ga een motie indienen, want dat is waar de gemeente op wacht, dat ze aan het 
werk gezet worden. Zo komt het bij ons over.

00:22:36

Voorzitter: U heeft nog een vraag van de heer Lo-A-Njoe van D66.

00:22:39

Lo-A-Njoe: hij is deze deels al door mijn collega van het CDA gesteld, maar ik wil u in 
ieder geval hartelijk danken voor het inspreken van het passievol betoog. Dat ben ik 
van u gewend. Ik ben aan het kijken hoe we het best kunnen helpen. U geeft aan dat 
u al in gesprek bent met de ambtelijke organisatie, want ik begrijp best dat dat de 
mensen die wij daarvoor in dienst hebben, daarvoor ingezet worden. Kan u wat 
vertellen over hoe die gesprekken lopen? U vraagt dat aan ons, maar het is ook 
belangrijk hoe dat ontvangen wordt?

00:23:12

Mevrouw Roggen: We werden aardig ontvangen, maar wat ik net aangeef werd er 
duidelijk gezegd van: je hebt een MFC MFC De Wijert en je hebt een sportzaal De 
Wiardt. Die heeft geen toegevoegde waarde en daarom sta ik hier in te spreken voor 
een volwaardige sporthal waar een tribune en kantine is. Want als je naar de Wiardt 
gaat en je gaat daar sporten en je kan niet douchen dan ga je echt niet naar het MFC 
De Wijert werd en dat vind ik belachelijk dat een voorstel van ons wordt verwacht, 
terwijl er in alle andere wijken een sporthal is. De zuidelijke wijken hebben totaal niks 
en van daaruit ben ik bezig. Ik heb in het verleden met mevrouw de wethouder Inge 
Jongman gestreden voor het behoud van sporthal De Wijert. Dan verwacht je dat er 
nog wat aan de zuidelijke wijken en niet een sportzaal van twaalf miljoen.

00:24:22

Voorzitter: Ik wil je vragen om je te beperken tot de vraag die gesteld is.
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00:24:29

Mevrouw Roggen: Als je een kans krijgt moet je ze nemen.

00:24:32

Voorzitter: Ik ga die kans vanaf nu een klein beetje inperken.

00:24:35

Mevrouw Roggen: Dat is prima.

00:24:36

Voorzitter: Zijn er overige vragen aan mevrouw Roggen? Nee, volgens mij kan ik u 
hartelijk bedanken voor uw inbreng en dan mag u weer plaats nemen op de publieke 
tribune.

00:24:47

Mevrouw Roggen: Dank u wel.

00:24:53

Voorzitter: Dan gaan we door naar de tweede inspreker van de avond, meneer Van 
der Veen, namens het klim centrum. Zoals u weet heeft u drie minuten. Ga uw gang. 
U mag even op het knopje drukken.

00:25:19

De heer van der Veen: Ik ben Gerrit van het klimcentrum. Ik had een notitie bij de 
stukken gestopt, dus jullie weten waarvoor ik hier sta. Ik ben tegen de ijsbaan op 
Kardinge. Ik heb daar argumenten voor. Ik hoop dat de raad vanavond serieus gaat 
nadenken over een alternatief plan om de [onhoorbaar] in de eenentwintigste eeuw 
een kans te geven en om te zorgen dat Kardinge het potentieel kan verwezenlijken. 
Het proces bij Kardinge is een beetje raar gegaan. Je hebt daar een ijsbaan die op 
omvallen staat. Daar moet iets mee gebeuren. Iemand verzint of we zetten een 
nieuwe ijsbaan daarnaast en daarna gaat de gemeente allerlei ambities verzinnen 
voor dat gebied, want er is heel veel ruimte. Het is relatief midden in de stad. Daar 
kan je heel veel mee. Die ambities zijn geweldig, qua huisvesting voor ouderen, voor 
de doorstroming in een Noordelijke stadswijken een MBO campus, een nieuw groot 
zwembad en een sporthal. Inderdaad voor breedtesport, een grote. Het transferium 
moet blijven. Kort om heel veel dingen en het puzzelstukje van die ijsbaan past daar 
niet zo goed in. De ijsbaan heeft daar wel een enorme lobby, want dat zijn de grote 
jongens daar. Het proces stagneert voor zover ik kan zien al enige tijd en het is dus 
zaak aan de politiek en jullie om daar slinger aan te geven en te zorgen dat het in 
beweging komt. Daarnaast gaat het over de centen. Dat ding wordt [onhoorbaar] en 
ik moet toch even iets zeggen over het ambitiedocument. Ik als ondernemer verbaas 
me over het wc eend gehalte van het document. Cijfers worden niet genoemd. 
Sportbeleid kan je alleen maar maken als je weet wat je belastinggeld oplevert en de 
ene euro is niet in sporten geïnvesteerd in sporten en is niet gelijk aan de andere. Bij 
schaatsen loopt dat op mens enorm uiteen. Als laatste punt wil ik twee cijfers 
noemen. In Rotterdam hebben ze een 400 meter baan gemaakt met zo'n tunnel 
eroverheen. Dat ding heeft twee miljoen subsidie meegekregen en draait naar eigen 
zeggen quitte. Dat heb ik van de website. Nieuw Kardinge en dat zou de laatste 
ijsbaan van zijn soort op deze wereld zijn die we gaan bouwen, want zelfs voor de 
Olympische Spelen bouwen ze geen schaatshallen meer, zou 90 miljoen gaan 
kosten. Laten we zeggen, 30 jaar afschrijving, dat is drie miljoen per jaar dat je kwijt 
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bent. De gemeente heeft voornemens gezet om het te gaan afschrijven in 
sportinstallaties om te voorkomen dat ze in de toekomst in de problemen komen. Ben 
je nog drie miljoen per jaar kwijt, dan ben je dus zes miljoen per jaar kwijt voor 
150.000 bezoekers. Dat betekent dat jullie de politiek vier tientjes per bezoek 
subsidieert. Ik weet niet of dat de allerbeste manier is om belastingen, maar ook niet 
om de schaatssport. Ik denk dat een heel goed alternatief uit te werken is met een 
schaatsbaan in het zuiden van de stad. Mijn punt is, ik wil dat Kardinge zo mooi 
mogelijk wordt. Dat is goed voor de stad, voor de noordoostelijke stadswijk en voor 
mijn bedrijf. De ijsbaan past niet in alle mooie plannen die de gemeente heeft. Dank 
u wel.

00:28:15

Voorzitter: U ook bedankt, keurig netjes binnen de tijd. Ik kan me voorstellen dat dit 
wellicht tot vragen leidt. Allereerste de heer de Haan van het CDA.

00:28:23

De heer de Haan CDA: Voor een stuk ben ik het niet heel erg met u eens, maar dat 
maakt niet uit. Ik kan me wel vinden in het ontbreken van de financiële cijfers. Daar 
kunnen we elkaar wel in vinden. Ik vroeg me af of u de kansen ziet op zo'n 
vitaliteitscampus waar je alles wat te maken heeft met sport, wil bundelen om daar 
ook de schaatssport te hebben. Er zit ook een duurzaamheidsaspect in, dat je dat 
zwembad en die schaatsbaan aan elkaar koppelt waarbij je gebruik kan maken van 
elkaars warmtestromen etcetera. Ziet u dat?

00:28:54

De heer van der Veen: Als je die ambities van de gemeente ziet dan is het feit dat je 
daar een hele woonwijk gaat bouwen, in de hoop dat je doorstroming krijgt. Je wil 
daar een seniorenpopulatie hebben en dan gaat het ook over zorg, sport en 
gezondheid zijn natuurlijk hele verweven. Ik lees dat in die notitie en juich dat toe. 
Dat je daar mogelijkheden tot wandelen, fietsen en zwemmen doet. Dat snap ik 
volledig. Maar schaatsen is geen breedtesport in die zin. Het zijn vooral veel oudere 
mannen uit de provincie die hun auto daar parkeren en daar naar binnen gaan. Dat 
aspect zie ik niet zo. Je zou met harde cijfers moeten komen om al die 
ogenschijnlijke verbanden die tussen [onhoorbaar] dingen gelegd worden, om die te 
onderbouwen. Ik weet wel, als je daar een aantrekkelijke woonwijk wilt bouwen en je 
hebt zo'n enorme doos met zonnepanelen op het dak. Je [onhoorbaar] de ruimtelijke 
omgeving. Er zijn heel veel dingen. Daar heeft het impact op. Het valt me op dat die 
discussie vaak emotioneel wordt. Probeer vooruit te denken. Die ijsbaan als object, 
maar ook als activiteit qua bezoekers hebben nauwelijks binding. Dat is wat de 
afgelopen 30 jaar gebleken is.

00:30:13

Voorzitter: Ik zal u ook helpen met de beperking van u antwoord. Er zijn nog enkele 
vragen te gaan. Zowel voor de vragen stellen en voor de insprekers bij de 
beantwoording, houdt u enigszins rekening met de tijd. Hoe meer tijd we nu nemen, 
hoe meer ik alles ga beperken later in het debat. Zijn er nog verdere vragen. De heer 
Lo-A-Njoe aan u het woord.

00:30:36

Lo-A-Njoe: Dank u wel. Dank voor het inspreken. Over Kardinge en het besluit gaan 
we later spreken, dus daar ga ik even nu niet op in. Ik snap je betoog wel, maar stel 
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er is ruimte. Wat zou in uw ogen dan een goede, eigentijdse invulling of toevoeging 
zijn ten opzichte van wat er wordt voorgesteld in het kader van de vitaliteitscampus 
die de Noordelijke wijk ten goede komt. Wat is het goede voor die omliggende wijken 
om daar te doen.

00:31:08

De heer van der Veen: Er zijn veel dingen in de moderne sport wat veranderd is. De 
[onhoorbaar] op zich ligt daar. Dat ding is bijna gratis. Als je dat anders inricht dat je 
daarop kan wandelen, fitnessen, omhoog kan lopen met een [onhoorbaar] trap... 
Daar kan je veel dingen doen. Dat tennispark wat daarnaast ligt, is een heel groot 
succes en dat zou je met relatief weinig middelen enorm kunnen uitbouwen en zo 
zijn er meer van die dingen. Die parkeerplaats daar is geen prettige omgeving. Toch 
zie ik daar allerlei kleine ondernemertjes aan het. In die ambitiedocumenten staat iets 
over software. Dat is wat je moet doen. Er zijn hordes mensen die ook van de MBO 
komen, die voor zichzelf een bestaan willen opbouwen met het activeren van 
anderen. Daar moet je op inzetten. Dat kost de overheid nauwelijks geld. Je hoeft 
alleen maar voorwaarden te creëren in de ruimte om te zorgen dat die actief zijn en 
als je ziet hoe graag ze willen dat ze op zo'n lege parkeerplaats bij weer en wind met 
hun gewichtjes staan. Als je die omgeving net wat aantrekkelijker maakt, dat is net 
als met het Zilvermeer. Je ziet steeds meer mensen zwemmen, die komen overal 
vandaan, je hoeft maar vijf boeien erin te leggen en de stijger mooi te maken.

00:32:24

Voorzitter: Wie wil er nog vragen stellen? Ik ga de vragen voor uw eigen goed doen, 
even wat inperken. Ik zie nog een tweetal vragen. Houdt u er rekening mee? Ik zie 
nu al aankomen dat ik uw spreektijd zo duidelijk wel ga inkorten. De heer Hilboesen 
van de stadspartij.

00:32:42

de heer Hilboesen Stadspartij: Is het niet mogelijk om het en en te doen, want de 
koppelkansen die er zijn, maar ook de cijfers die u zegt over de schaatsbaan, ik ben 
daar geweest, ledenstop bij de vereniging, ledenstop bij kunstschaatsen. Het is heel 
druk, u zegt dan maar ergens anders, maar ziet u mogelijkheden om dat te koppelen 
vanuit uw kant? Het is een trekker voor de buurt.

00:33:07

De heer van der Veen: Dat zijn twee verschillende dingen, want voor het gebied 
voegt dat schaatsen heel erg [onhoorbaar]. Het is een gesloten ding en het publiek 
komt van ver. Ik zie absoluut kansen voor modernisering van schaatsfaciliteiten. Dat 
is mijn werk niet, daar ga ik jullie tijd niet mee verkloten maar denk vooruit, zou ik 
zeggen. Doe dat dan met andere overheden, omdat het echt een regionaal ding is en 
doe het op een plek waar ruimte is. Dan zijn we weer goede vriendjes en daar is 
ruimte. Er zijn zoveel manieren om dat beter te doen. Daar had ik het over het proces 
die insteek is ooit begonnen van we willen een nieuwe ijsbaan, maar die willen we 
hiernaast en de rest moet daaromheen geknoopt worden. Wat ik zie, maar jullie 
zitten er dichter op, dus jullie zien dat vast beter is dat die puzzel gewoon niet gelegd 
wordt. Waar ik bang voor ben, is dat alles een beetje is. Dan doen we een beetje 
woningen, een flut MBO campus, we verneuken de Kardinge bult, omdat we daar 
gewoon dan maar dat ding voorzetten. Dat zou zo zonde zijn.
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00:34:04

Voorzitter: Kan u bepaald woordgebruik enigszins temperen, dat zou gewaardeerd 
worden. Ik heb volgens mij nog één vraag van de heer Lo-A-Njoe.

00:34:17

Lo-A-Njoe: Ik zal proberen het kort te formuleren. U zei wat over de binding of de niet 
binding die u aangeeft van mensen die komen schaatsen en weer weggaan. U gaf 
zelf aan dat u ook sportaanbieder, ondernemend in dit geval met een klimhal. Kan u 
wat zeggen over de binding? Een hal zoals die van u.

00:34:39

De heer van der Veen: Heel beknopt, want ik zat laatst te rekenen en die 150.000 
mensen die schaatsen. De klimsport is vrij recent, maar met mijn klimhal en twee 
bolderhal in de stad hebben we ongeveer net zoveel bezoekers. Alleen het profiel 
van onze bezoeker komt allemaal uit de stad. Die komen voor een groot deel op de 
fiets en die doen hun ding bij ons en dat kost de overheid geen cent. Dat is iets wat 
ontstaan is naast die klassieke zuil en dat is heel fijn. Dan is anders bij het 
schaatsen, waarbij een heel groot deel uit de provincie komt en meer 
verenigingsgebonden is in haar structuren. Je hoeft daarvoor hoeft niet op Kardinge 
te zitten, daar kan je ergens anders in de buurt van de snelweg uitstekend doen.

00:35:24

Lo-A-Njoe: Daar zit een sterke curve in.

00:35:27

Voorzitter: Ik weet niet of u politieke ambities heeft, maar daar ligt hier zeker 
ontwikkelmogelijkheden. Ik wil u bedanken voor uw inbreng. Dan kunnen we door 
naar de volgende inspreker. Als laatste inspreker meneer Kievit namens Groningen 
atletiek. U heeft drie minuten. Neem u tijd om u klaar te maken.

00:35:57

De heer Kievit: Bedankt voor het luisteren naar ons verhaal. Ik zal gelijk even 
vertellen waarom ik hier sta. Ik sta hier namens de atletiekvereniging en we hebben 
een heel stuk gelezen, ook uit de eind reportage. Een groot beeld wat daar staat 
klopt, maar ik wil toch even een ding aanstippen. De atletiek unie is actief bezig met 
het zorgen dat er satelliet verenigingen komen in Nederland en ze treden nu voor 
een groot deel op Papendal en dat gaat vertrekken naar de regio's. Groningen 
atletiek is voor regio noord de aangewezen vereniging om dit te organiseren. Wij zijn 
de grootste vereniging in Noord-Nederland. Wij acteren op de weg, zoals jullie 
hebben kunnen lezen. Dat is ongeveer fifty fifty. We hebben 1000 actieve leden 
binnen de vereniging, waarvan 250 leden tussen de acht en de twaalf jaar zijn. We 
hebben breedtesport. We zijn een inclusieve vereniging. We hebben gemengde 
trainingsgroepen. Wij hebben framerunners, dat zijn mensen met een gehandicapte 
aanpassing voor sport. Zij trainen voornamelijk buiten en daar begint het voor ons 
een beetje te wringen. Atletiek is niet alleen een indoor sport, het is ook een 
outdoorsport en outdoor train je veel. Ze trainen ze nu op dit moment in het najaar in 
de winter en voorjaar in de regen. Wij denken dat als er een indoor accommodatie 
zou komen, dat dat een meerwaarde is voor breedtesport en niet alleen de 
breedtesport, maar ook de topsport. Wij hebben een groot aantal atleten die acteren 
op wereldniveau. We hebben afgelopen seizoen outdoor en indoor 30 medailles 
behaald op de nk's. Wij zien dat het een beetje begint te wringen bij het auto 
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gebeuren. Wij zouden graag zien dat jullie in de haalbaarheid, ik heb jullie stuk 
gelezen en dat is over twaalf jaar, dat jullie onze wensen, met eventueel andere 
verenigingen mee gaan nemen in het haalbaarheidsonderzoek. Er staat alleen dat er 
niet is gekeken naar wat de wensen zijn. Wij hebben wel de wens om te kijken welke 
indoor faciliteiten wij kunnen bieden richting onze atleten en dat samen met de 
gemeenten bekijken en met de andere sportverenigingen.

00:38:51

Voorzitter: Dank u wel. Ik vermoed dat er vragen zullen zijn. Ik begin met de heer 
Hilboesen van de Stadspartij 100 procent voor Groningen.

00:38:57

de heer Hilboesen Stadspartij: Ik heb een vraag met betrekking tot het indoor dat je 
nu krijgt. Zijn de blaashallen ook al in ontwikkeling in? Want ik zie bij schaatsen is dat 
al. Is dat ook een optie bij jullie?

00:39:11

De heer Kievit: Elke ontwikkeling, waarbij we van outdoor naar indoor kunnen gaan 
positief. Wat wij in Nederland is dat we een grote baan hebben in Apeldoorn waar 
volgend jaar het EK is. Wij zien dat heel veel atleten daar trainen, ze gaan vanuit hier 
daarheen tijd reserveren om te trainen. Wij zien ook andere vormen. We zien lange 
gymzalen van 80 meter, waarin 60 meter sprint kan worden gedaan, maar waar ook 
een ver springbak en hoog, springbak zit. Dat is wat wij nu zien. Er is nog niet 
gekeken naar een blaashal. Ik denk wel dat je een probleem hebt met speerwerpen.

00:39:54

Voorzitter: U hebt ook nog een vraag van de heer De Haan Zwaan van het CDA.

00:39:57

De heer de Haan CDA: Voorzitter, die indoor mogelijkheden waar jullie aan denken, 
hebben jullie daar plek voor? Wat is er vanuit de gemeente nodig? Is er locatie 
nodig? Het mooiste is dat je het centraliseert op de plek waar we het nu hebben. Ik 
denk dat de plannen bij het stadspark best wel lastig zijn. Als ik alleen kijk naar die 
locatie, dan zouden wij, ik weet niet dat iedereen daar bekend is, je hebt de 
atletiekbaan, bossages en dan heb je de voetbalvereniging. In het mooiste geval, 
doen we het daar, dan halen we die bossages weg en zet je daar een hal neer waar 
velocitas ook iets mee kan. Dan zet je daar een fitnessruimte neer. Je zoekt partners 
die daarin kunnen en je hebt een gezamenlijke accommodatie. Dat zou daar heel 
mooi zijn, maar we hebben geen voorkeur voor een locatie. Voor ons is het 
belangrijkste dat de mensen daar snel kunnen komen en dat ze daar hun sport 
kunnen beoefenen.

00:41:02

Voorzitter: Dank u wel. U heeft nog een tweetal vragen. De heer Heiner van de VVD 
aan u het woord.

00:41:07

de heer Heiner VVD: Dank u, voorzitter. Zou een indoorhall het outdoor gedeelte 
vervangen of is het en en? Zouden jullie veel meer leden krijgen op het moment dat 
je een indoor zaal hebt.
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00:41:23

De heer Kievit: Dat zeker. We hebben een grote groep framerunners en die zal zeker 
groeien. Die worden nu in een soort frame geheven en dat gebeurt allemaal buiten. 
Die hebben geen enkele schuilmogelijkheid op dit moment. Als je dat zou kunnen 
verplaatsen naar overkapping, dan pak je dat deel breedtesport sowieso mee. Wat 
we nu zien is dat het ledenaantal bij de jongere leeftijd, dus acht tot twaalf jaar, in de 
winter minder wordt en richting het voorjaar trekt dat weer aan met wachtlijsten. 
Richting de winter wordt dat weer minder. Hetzelfde zien we gebeuren in het 
voortgezet onderwijs, dus de veertien, vijftien zestienjarigen die je eigenlijk wil 
behouden voor sport zien we afhaken. Dat heeft te maken met plassen op de baan, 
regen en geen overkapping. Dat is wat wij zien.

00:42:20

Voorzitter: Dank wel. Een korte vervolgvraag van de heer Heiner.

00:42:24

de heer Heiner VVD: Ik vroeg nog of het indoor gedeelte het outdoor gedeelte zou 
vervangen?

00:42:29

De heer Kievit: Nee, dat zijn gewoon twee aparte delen. Het is dezelfde sport, maar 
met een hele ander soort insteek. Atletiek is echt indoor en outdoor. Wat wij vanuit 
ons beeld vaak herkennen is hardlopen en outdoor maar dat is helemaal niet zo. 
Atletiek is indoor en outdoor.

00:42:51

Voorzitter: Dank u wel. Tot slot de heer Lo-A-Njoe.

00:42:56

Voorzitter: In de vorige periode kan ik mij herinneren dat we tekeningen en uitwerking 
hebben gezien van de multifunctionele indoor atletiekhal, maar die was niet alleen 
voor atletiek, die was ook voor petank en andere sporten. Mijn indruk was dat ie toen 
in gesprek was met de gemeente en daarna is het even stil geweest. In het 
masterplan komt dat ook niet erg naar voren. Hoe komt dat of zie ik het verkeerd en 
zijn die gesprekken er wel?

00:43:21

De heer Kievit: De gesprekken die nu hebben plaatsgevonden, hebben vooral te 
maken met de accommodatie nu dus met het outdoor gedeelte. De baan is behoorlijk 
versleten. Er wordt hard aan gewerkt op dit moment om de baan weer in orde te 
krijgen, voor de wedstrijden die komen. Het indoor gedeelte, wat je benoemt is wel 
on hold gezet. De gemeente Groningen atletiek wil heel graag, maar we komen op 
dit moment niet echt veel verder.

00:43:50

Voorzitter: Een vervolgvraag van de heer Lo-A-Njoe.

00:43:51

Lo-A-Njoe: Door wie is dat zijn de plannen voor de atletiekbaan op hold gezet?

00:43:58

De heer Kievit: In ieder geval niet door ons? Dat lijkt me duidelijk, de precieze namen 
en functies kan ik daar niet opplakken. Dat wil jij ook niet doen en dat snap ik. Het 
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heeft te maken met budgetten om het woordelijk aan te krijgen en ik denk dat het nog 
steeds in de beleving is van de meeste mensen dat atletiek echt een autosport is en 
dat is niet zo.

00:44:23

Voorzitter: Dank u wel, dan gaan we ook u bedanken voor uw inbreng. Dan mag u 
als u dat leuk vindt de rest van het debat verder kijken vanaf de publieke tribune. 
Sowieso dank ik u alle drie voor u inbreng voor deze meningsvormende sessie. We 
hebben inmiddels 30 minuten van de 120 gehad. Regulier had u vijf minuten per 
fractie. Omdat het nu in 90 minuten sessie is geworden, ga ik bijsturen op vier 
minuten per fractie, dus houdt u daar ook rekening mee. Ik wil u ook meegeven dat 
bij het tweede termijn, bij de interrupties niet wacht tot dat ik tegen iemand heb 
gezegd: u moet gaan afronden, want dan kan ik dus geen interrupties meer toestaan, 
want dat zit diegene zijn spreektijd erop. Zoals ik al zei, u heeft allen ongeveer vier 
minuten. Het college zal nog 20 minuten hebben voor de beantwoording. We werken 
in twee termijnen waarbij de tweede termijn is bedoeld om onderling uw meningen uit 
te wisselen en de eerste termijn bedoeld is voor politieke vraag en geen technische 
vraag, want die heeft u natuurlijk allemaal keurig netjes van tevoren gesteld. Wie van 
welke fracties heeft er nog politieke vragen voor het college? VVD, CDA, Stadspartij, 
SP, D66 en Partij voor de Dieren. Prima, dan gaan we op die manier het rijtje af. De 
VVD aan u het woord.

00:45:45

de heer Heiner VVD: Dank u, Voorzitter. Wat doet de wethouder eraan om de ijsbaan 
te behouden? Welke gesprekken worden hierover gevoerd met stakeholders. De 
tweede vraag is: hoe kijkt het college aan tegen het idee van mevrouw Roggen om 
een sporthal in de Wijert te maken? Als derde: Hoe kijkt het college ertegenaan om 
een gedeelte van de trainingen van FC Groningen, die op dit moment op corpus en 
hoorn plaatsvinden, te verplaatsen naar buiten onze gemeentegrenzen om 
bijvoorbeeld hen te laten trainen op VV Westerbroek om de druk op corpus te 
verlagen?

00:46:16

Voorzitter: Over dat laatste meen ik onlangs iets gelezen te hebben. Een politieke 
vraag voor het CDA.

00:46:21

De heer de Haan CDA: Voorzitter, ik zou graag een reactie willen op de inspreker 
vanuit de atletiek: Hoe kijkt het college tegen de plannen van de indoorhal aan en 
waarom zijn de gesprekken on hold gezet en door wie? Een andere vraag, die gaat 
over de financiën? Die zaten niet bij dit stuk. Mijn vraag is eigenlijk of de wethouder 
kan schetsen wat dit ons financieel extra zou gaan kosten, of dat er al voldoende 
middelen zijn in de huidige begroting?

00:46:51

Voorzitter: De heer Hilboesen van de Stadspartij 100 procent voor Groningen.

00:46:54

de heer Hilboesen Stadspartij: We hebben kennis genomen van adviezen van zowel 
de sportkoepel als van de adviescommissie van de sport en constateren dat vanuit 
de sportvereniging een sterkere roep is om snelle ontwikkelingen en uitbreidingen 
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voor sportvoorzieningen. Hoe gaat het college met deze geluiden om en hoe ver 
worden ze meegenomen in de ontwikkeling van het masterplan. Mijn tweede vraag: 
het college streeft ook naar een beter benutten van sportfaciliteiten maar wij vragen 
ons af of deze benadering past bij de behoefte van de huidige tijd. Zou het niet 
zinvoller zijn om daadwerkelijk te kijken wat daadwerkelijk de behoeftes zijn en in 
plaats van op deze theoretische wijze de ruimte en de mogelijkheden te benutten?

00:47:32

Voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Mertens, SP aan u het woord. Uw vraag is gesteld. 
De heer Lo-A-Njoe van D66 aan u het woord.

00:47:39

Lo-A-Njoe: Aanvullend op de vraag die al over atletiek werd gesteld: wat is de reden 
dat de atletiek niet zo is meegenomen in het ambitieplan? Ik zie wel degelijk plannen 
over buitensport maar wellicht is daar een goede reden voor dat dat niet 
meegenomen is. Hoe kijkt de wethouder tegen de ambities van de Groningen atletiek 
die behoorlijk succesvol landelijk is en die ook wachtlijsten kent. Dank u wel. Dat zou 
ik graag willen horen.

00:48:08

Voorzitter: Daar gaan we zo dadelijk zorg voor dragen, althans het college. Mevrouw 
Bosma Partij voor de Dieren.

00:48:13

Mevrouw Bosma Partij voor de Dieren: Voorzitter, tijdens de beeldvormende sessie 
kwam aan bod dat de richtlijnen van de KNVB wat behoudend zijn. We vroegen ons 
af of de gemeente de problemen die deze richtlijn met zich meebrengt al 
gecommuniceerd heeft. In de ambitie wordt gesproken over de verschillende 
referentienormen en ambities. Ik vroeg me of die gestelde referentienormen dan ook 
de bovengrens vormen voor het college, of dat daar nog boven ontwikkeld kan 
worden de komende jaren.

00:48:42

Voorzitter: Bedankt, volgens mij heb ik daarmee de raad gehad voor de eerste 
termijn. Dan gaan we over voor een korte beantwoording naar het college, 
wethouder Jongman.

00:48:53

Wethouder Jongman: Dank u wel voorzitter. De eerste vraag over de ijsbaan is 
volgens mij geen onderdeel van de bespreking vandaag. In alle andere besprekingen 
die er plaatsvinden over onze strategische investeringsagenda wordt u van tijd tot tijd 
door het college over geïnformeerd. Het lijkt me goed om het daar te bespreken. Ik 
denk dat wat de inbreng is geweest van de inspreker dat dat duidelijk is en dat u dat 
goed gehoord hebt. Het vindt plaats op een ander tijd, ander moment en een ander 
debat. U stelt hele directe vragen over wat mevrouw Roggen aan inspraak heeft 
geleverd, over de ontwikkelingen in de Wijert waar een langer verleden in ligt. Ik 
denk dat als we kijken naar wat er voorligt, de combinatie tussen het 
ambitiedocument en het capaciteitsonderzoek dan kun je constateren dat waar de 
groei voor onze inwoners ligt, dat dat niet in het deel is wat mevrouw Roggen heeft 
benoemd in haar inspraak namelijk in het zuidelijk deel, maar dat de toename ligt in 
het westelijk deel van onze gemeente en in het oostelijk deel. Dat is zeker al 
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ambtelijk met mevrouw Roggen besproken. Overigens is alle lof voor het initiatief 
daar toe te nemen, want ik weet dat dat veel tijd en energie van mevrouw heeft 
gevraagd en van een aantal omwonenden, maar als je kijkt naar de ambities, dan 
liggen die ambities voor de groei op een andere plek om meer capaciteit toe te 
voegen dan wat mevrouw Roggen voorstelt. Het is een heel kort antwoord, er is nog 
veel over te zeggen, maar ambtelijk is daar geloof ik al eerder over gesproken en ook 
afgelopen week is daar een extra gesprek over geweest.

00:50:49

Voorzitter: Voordat u verder gaat wethouder, ik zag een hand vanuit de Stadspartij 
nu is het wel zo dat we in de eerste termijn zitten, dus ik wil u de gelegenheid geven 
een verhelderende vraag op het antwoord te stellen. Maar mocht u om een mening 
of opvatting vragen, neem hem even mee in uw tweede termijn. In dat geval. Het 
woord is weer aan de wethouder.

00:51:12

Wethouder Jongman: Ik zat te wachten op vraag. FC Groningen is voor mij op dit 
moment geen onderwerp van het debat, dus voor mij is dat niet nodig om daar nu 
over te antwoorden en binnenkort wordt u geïnformeerd over de ontwikkelingen.

00:51:26

de heer Hilboesen Stadspartij: Het leidt tot een verhelderende vraag van de VVD, de 
heer Heiner.

00:51:33

de heer Heiner VVD: Voorzitter, wij gaan natuurlijk over de vraag en de wethouder 
gaat over de antwoorden. Laat dat helder zijn. Maar met betrekking tot de Eisen, 
waar een schrik wel van, want volgens mij een hele heldere vraag: welke gesprekken 
worden er gevoerd en wat doet de wethouder eraan? Ik concludeer hieruit dat de 
wethouder er vrij weinig aan doet. Ik weet niet of dat klopt.

00:51:53

Voorzitter: Niet zozeer een verhelderende vraag, want het is duidelijk een opvatting 
wat u heeft over de beantwoording van de wethouder. Daarmee gezegd begon uw 
eigen punt volgens mij vrij helder dat u over uw woorden en het college over haar 
woorden. De wethouder kan doorgaan met de beantwoording van de overige vragen.

00:52:08

Mevrouw Roggen: Voordat de heer Heiner van de VVD verkeerde conclusies trekt. 
Uiteraard wordt er hard gewerkt aan alle thema's die binnen mijn portefeuille liggen, 
ook binnen alle thema's die binnen het thema van mijn colleges liggen. Dat betekent 
uiteraard dat we niet stilzitten maar daar heel hard mee bezig zijn. Dat betekent ook 
voor van alles rondom ijs en rondom zwemmen en noem de hele ontwikkeling maar 
op. Daar laat ik het even bij. Maar de conclusie die je trok is voor uw rekening en niet 
mijn conclusie. Over de atletiek, in algemene zin hebben we in alle berekeningen 
buiten sportvoorzieningen zeker rekening gehouden met atletiek. Dat zit in alle 
referentienormen en alles wat daarin speelt rondom vierkante meters. Het klopt dat 
er eerder rondom atletiek een plan lag. Dat heet de MITS, het multifunctioneel indoor 
trainingscentrum stadspark. Dat is destijds ook helemaal met begeleiding van 
topsport noord bekeken wat daarvoor de mogelijkheden zijn. Destijds in 2020 was 
daar al de conclusie dat dat te duur was. Dat is een punt dat destijds met de vorige 
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voorzitter, want ik denk dat we nu de nieuwe voorzitter als inspreker hebben gezien, 
voor mij heel keurig in overleg met de gemeente gedaan. Als daar nieuwe ideeën 
voor zijn staan wij altijd open voor het bespreken van nieuwe plannen of ideeën, 
maar destijds is daar heel serieus over gesproken.

00:53:44

Voorzitter: Dit leidt tot een vraag van D66 van de heer Lo-A-Njoe.

00:53:48

Lo-A-Njoe: De wethouder: geeft aan dat het toen als te duur is beoordeeld, maar 
volgens mij is dat wat wij hier in de raad afwegen wanneer iets te duur is ten opzichte 
van wat het oplevert.

00:53:56

Wethouder Jongman: Ook door de club zelf.

00:54:01

Lo-A-Njoe: Ik heb daar geen raadsvoorstel over gezien vanuit het college, voor mij is 
het nieuw dat die afgeketst is.

00:54:08

Mevrouw Roggen: Ik denk dat het nog in de voor vorige periode zat van uw eigen 
wethouder destijds. Volgens mij is dat de ontwikkeling die langer gelopen heeft, maar 
ik wil u best wel even wat details delen, wat destijds gedeeld is. Misschien is dat 
goed om dat boven tafel te krijgen, het was destijds wel een gezamenlijke conclusie 
om daar niet mee verder te gaan en ook vanuit de verenigingen zelf. Ik heb u dat 
nooit willen onthouden, maar alle informatie doe ik u graag toekomen.

00:54:35

Voorzitter: Ik hoorde in ieder geval een toezegging en er wordt ook aan mijn 
linkerzijde druk meegeschreven dat die informatie nog uw kant opkomt. Leid dat dan 
alsnog tot een vervolgvraag?

00:54:42

Lo-A-Njoe: Even een correctie van het beeld want de tekeningen die ik heb gezien 
was in de periode dat ik raadslid was. Het was de vorige periode en niet daarvoor.

00:54:51

Voorzitter: Dat nemen we mee in de notulen. De wethouder hervat uw 
beantwoording.

00:55:02

Wethouder Jongman: De vraag was vanuit de Stadspartij. Hoe zit dat met beter 
benutten en is dat nog wel zinvol? Wat wij tot dusver gezien hebben, is dat het altijd 
goed is om daar alsnog naar te kijken, omdat het soms ook echt oplevert dat je de 
spullen die je die je hebt goed gebruikt. In dit geval is dat iets waar we blijvend op in 
willen zetten en we gaan dat ook blijven doen. Als we heel gauw erachter komen dat 
het ergens dat helemaal niet geen toegevoegde waarde heeft, dan gaan we daar niet 
mee door. Het is wel gebleken uit daadwerkelijk de praktijk dat heel goed is om te 
kijken hoe we dat zo goed mogelijk kunnen inzetten voor alles wat we aan capaciteit 
hebben? Volgens mij had ik nog een vraag over de KNVB, daar wordt zeker mee 
overlegd en bonden worden sowieso veel mee gesproken. Mevrouw Bosma had nog 
een vraag over de gestelde referentienormen en allerlei opgaven en hoe je dat goed 
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doet? Referentienormen en uitbreidingsopgave zijn altijd een realistisch basis 
scenario. Je gaat uit van wat is realistisch en we gaan altijd kijken als het zich 
voordoet of we meer capaciteit moeten ontwikkelen. Je gaat nu uit van een bepaald 
beeld, een referentienorm, maar het kan zijn dat de toekomst, die we allemaal niet in 
kunnen zien, aanleiding geeft tot bijstellen van het beeld, en dat kan natuurlijk ook 
andersom werken. Als het negatief zich voordoet of positief, daar probeer je dan op 
aan te aan te haken. Volgens mij waren dit de vragen Voorzitter.

00:56:47

Voorzitter: Ik ging heus aan u vragen of er nog vragen onbeantwoord waren 
gebleven. Zijn en vragen onbeantwoord gebleven? De heer Hilboesen van de 
Stadspartij 100 procent voor Groningen.

00:56:58

de heer Hilboesen Stadspartij: We hebben kennisgenomen van de adviezen van de 
sportkoepel en visie commissie voor de sport en daar wordt een sterkere groep in om 
sneller te gaan ontwikkelen en sneller te gaan uitbreiden. Is dit meegenomen of 
wordt dit meegenomen in de verdere ontwikkeling van het masterplan. Naar 
aanleiding van het ambitiedocument is vanuit de sportkoepel de adviescommissie in 
de sport hebben gezegd: we moeten het versnellen en of dat wordt meegenomen?

00:57:24

Voorzitter: Ik ga alle onbeantwoorde vragen eerst even in het kort inventariseren. Het 
CDA de heer de Haan?

00:57:30

De heer de Haan CDA: Het ging over de financiën.

00:57:32

Voorzitter: Helder zijn er nog andere vragen? Mevrouw Bosma aan u het woord.

00:57:36

Mevrouw Bosma Partij voor de Dieren: Het ging over de richtlijnen.

00:57:37

Voorzitter: Mevrouw de wethouder aan u het woord.

00:57:44

Wethouder Jongman: Dank u wel voorzitter. Even over de adviescommissie en 
sportkoepel die zegt: ga. sneller. Het is voor het eerst wij wat wij hier neergelegd 
hebben, dat we dat in combinatie met, wat is er daadwerkelijk van capaciteit nodig 
voor de toekomst, in combinatie met een ambitiedocument en uitgangspunten? Dat 
hebben we tot dusver nog nooit gedaan. We hebben de komende periode nodig om 
dat helemaal te doordenken. Wat betekent dat voor een uitvoeringsagenda? Dat 
gaan we niet solidair doen, maar in samenspraak. Een beetje sneller zou kunnen, 
maar niet heel veel sneller, omdat we echt die tijd goed willen doordenken wat we in 
de uitvoeringsagenda gaan zetten en dat komt daar dan ook verder in aanbod. Daar 
hebben we geschetst dat dat in het najaar is, dat het dan naar u toekomt. De ambitie 
en de financiën. Dat komt ook in die uitvoeringsagenda aan de orde. Wat het dan 
financieel betekent en uiteraard als u de stukken gelezen hebt dan hebt u gelezen 
dat een deel van de opgave in het [onhoorbaar] zit. Een deel komt in het programma 
verduurzamen en een komt weer terug in de uitvoeringsagenda. U hebt gelijk, aan 
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het eind gaat het zeker geld kosten en moeten we ook geld daarvoor inzetten. Op dit 
moment is dat nog niet zo helemaal op geld gezet, maar dat komt in het najaar naar 
u toe. De richtlijn van de KNVB. U bedoelt misschien die zaterdag en zondag. Dat is 
een algemeen punt, wat voor mij in uw raad al eerder besproken is en dat eerst de 
voetbal verdeeld werd over de zaterdag en de zondag en dat nu de centering is van 
de zondag naar de zaterdag. Daar vind ik persoonlijk wel wat van, want dat betekent 
dat alle capaciteit en alle claims op capaciteit allemaal op die zaterdag komen te 
liggen. Dat is wellicht nog eens 1 punt om met elkaar te bespreken over hoe zij dat 
zien. Want ik denk niet dat wij de enige gemeente zijn waar die capaciteit dan zo 
onder druk komt te staan, los van het feit dat je wellicht wat langer zou kunnen 
voetballen, want de hockeyers als voorbeeld doen dat ook, dus die benutten de 
capaciteit iets langer op een dag. Desalniettemin is die druk op de zaterdag enorm 
hoog. Het zou goed zijn om daar een keer een kentering in aan te brengen.

01:00:14

Voorzitter: Ik dank de wethouder voor de beantwoording van de vragen in de eerste 
termijn. Dan kunnen we nu over naar de tweede termijn, waarbij u uiteraard met 
elkaar in debat mag. Er is volgens mij behoefte aan woordvoering. Mevrouw Huitema 
van de PvdA aan u het woord.

01:00:29

Mevrouw Huitema: Bedankt, Voorzitter. Bewegen leidt tot verbinding en brengt 
mensen nader tot elkaar. Niet aan de zijlijn staan, maar meedoen. De PvdA ziet sport 
als een publieke voorziening en aangezien zien zitten het nieuwe roken is geworden 
en wij in Nederland koploper zittend zijn in Europa, zijn we blij dat we in Groningen 
volop inzetten op het beter benutten van de openbare ruimte om te sporten. 
Sociaaleconomische gezondheidsverschillen moeten mede door middel van sport 
verkleind worden. Daarom mag vanuit de Partij van de Arbeid wel ongelijk 
geïnvesteerd worden. Oude faciliteiten in wijken hebben sport sociaal gezien het 
hardst nodig. Het mag wat ons betreft als eerste worden opgeknapt. Voor de Partij 
van de Arbeid is het belangrijk dat er altijd sportvoorzieningen in de wijk zijn. De 
meerwaarde zie je direct, bijvoorbeeld in Leeuwenborg aan de lijzijde zijn de Street 
outdoor speeltoestellen een groot succes. Deze zijn namelijk altijd bezet. Dichtbij 
huis moet sporten mogelijk blijven of zo goed mogelijk worden geregeld. PvdA is dan 
ook blij dat er in wordt gezet op het verbeteren van het huidige areaal. In de oude 
wijken, zoals wordt aangegeven, ontstaat er geen nieuwe ruimte. Daarom zijn we blij 
met de samenwerkingen met scholenplan grow up.

01:01:36

Voorzitter: Voordat u verdergaat, u heeft een interruptie van de heer Haan van de 
CDA.

01:01:42

De heer de Haan CDA: Een stukje terug over dat ongelijk investeren. Ik las het in de 
stukken, maar hoe ziet dat er dan precies uit? Er zijn verenigingen die een extra veld 
nodig hebben. Er zijn sporthallen die vernieuwd moeten worden. Is het dan wat de 
Partij van de Arbeid betreft, als je twee sporthallen hebt die beiden even oud staan, 
één staat in de Noordelijke wijk en één in de zuidelijke wijk, dan geven we voorrang 
aan zo'n sporthal, bijvoorbeeld in de Noordelijke wijk? Hoe ziet dat ongelijk 
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investeren op sportgebied eruit? Ik kan me op heel veel dossiers me er iets bij 
voorstellen. Bij sport vind ik dat ingewikkelder.

01:02:17

Mevrouw Huitema: Ik begrijp het en ik vind de precieze invulling hiervan ook wel 
lastig. Ik zou het wel willen nuanceren want in de Noordelijke wijken wordt op dit 
moment ook heel veel gedaan en die zitten dus bijvoorbeeld ook alweer in andere 
financiële potjes. Als die lopen, dan zou ik zeggen: als de sporthal even oud is, dan 
fiksen we eerst die Zuidelijke. Dit wordt wel heel genuanceerd. Ik ga verder.

01:02:46

Mevrouw Huitema: De Partij van de Arbeid is dan ook blij dat er wordt ingezet op het 
verbeteren van het huidige areaal in de oude wijk. Zoals er wordt aangegeven, 
ontstaat er geen nieuwe ruimte. Daarom zijn we blij met de samenwerking met 
scholenplan grow up. Schoolpleinen die na schooltijd kunnen dienen als sporten in 
een publieke ruimte zouden wij graag willen zien. Overdag de leerlingen aan een 
rekstok en 's avonds een groep pensionado's. Sportverenigingen zijn het sociale 
cement van onze samenleving en daarom wil de Partij van de Arbeid met een motie 
komen om vanaf heden bij het plannen van nieuwe wijken dat er direct wordt 
gekeken naar voldoende sportvelden en faciliteiten.

01:03:22

Voorzitter: Dat leidt tot een vraag van de heer Heiner van de VVD.

01:03:26

de heer Heiner VVD: Dank u, Voorzitter. Het is een mooi initiatief. Wat is voor u 
voldoende? Als we bijvoorbeeld naar Meerstad kijken, dan kunnen we daar kiezen 
voor twee of drie voetbalvelden, maar we kunnen ook kiezen voor zes voetbalvelden 
en twee hockeyvelden. Waar zit hem dat bij u in?

01:03:39

Voorzitter: Mevrouw Huitema aan u het woord.

01:03:40

Mevrouw Huitema: In de demografische groei.

01:03:43

Voorzitter: U heeft een vervolgvraag van de heer Heiner.

01:03:47

de heer Heiner VVD: Demografische groei is een getal, maar je wil ook kijken van 
wat je ambitie is. Wil je daar al veel meer velden realiseren voor de toekomstige wijk 
of ga je daar bouwen voor deze wijk? Ik denk dat er wat uitdagingen zijn. Hoe groot 
maak je zo'n sportpark daar? Ga je het net iets groter maken dan wat nodig is? Waar 
kiest u voor?

01:04:09

Voorzitter: Mevrouw Huitema aan u het woord.

01:04:12

Mevrouw Huitema: Bedankt, Voorzitter. Ik kies op dit moment nog nergens voor. Ik 
wil dat we niet weer in de situatie zoals in Meerstad komen, dat we het er achteraf 
nog over moeten hebben. Ik wil dat er van tevoren wordt gekeken, we gaan hier 
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nieuwe wijken bouwen. Nieuwe wijken vinden wij als raad of als college belangrijk 
dat dit en dit in voorkomt en daar wil ik een sportfaciliteit aan toevoegen.

01:04:35

Voorzitter: U heeft een tweetal andere interrupties. Allereerst de heer De Haan.

01:04:40

De heer de Haan CDA: Voorzitter, één van die nieuwe wijken waar we nog moeten 
gaan bouwen. Dat is de suiker. Die plannen zijn ver voor het stadion, maar daar is 
nog geen sportpark. Als ik nu de motie van de Partij van de Arbeid kan volgen, dan 
zullen we daar terug moeten naar de tekentafel waar ik me op zich in kan vinden en 
zullen we moeten gaan kijken hoe we een sportvoorziening in de suiker moeten gaan 
bouwen, wat wellicht ten koste gaat van sociale woningbouw.

01:05:04

Voorzitter: Mevrouw Huitema aan u het woord.

01:05:06

Mevrouw Huitema: ik wil me focussen op nieuwe wijken, die nog niet op de tekentafel 
liggen. We gaan niet indienen op sociale huurbouw.

01:05:18

Voorzitter: Volgens mij heeft u nog een vraag van de heer Lo-A-Njoe van D66.

01:05:22

Lo-A-Njoe: Ik ben bang dat ik geen antwoord ga krijgen Voorzitter, want u zegt van 
niet al wijken die al ingetekend zijn, maar stadshavens is een wijk waar we het 
vanavond over zullen hebben. Daar is nog wel veel op detail in te tekenen. Kunnen 
we van de PvdA verwachten dat we daar ook alle steun gaan krijgen voor allerlei 
sport en beweegvoorzieningen in de beperkte ruimte die daar is?

01:05:42

Voorzitter: Mevrouw Huitema aan u het woord.

01:05:44

Mevrouw Huitema: Ja, maar niet ten koste van sociale woningbouw?

01:05:49

Mevrouw Huitema: Volgens mij waren dit de interrupties was dat ook het einde van 
uw woordvoering?

01:05:52

Mevrouw Huitema: Nee.

01:05:52

Voorzitter: Dan mag u verder.

01:05:55

Mevrouw Huitema: Tot slot: topsport inspireert en dient als voorbeeld voor onze 
jeugd. Daarom begrijpt de Partij van de Arbeid de vraag van adviescommissie sport 
over betrekken van talentsport en amateur topsport en het belang dat talenten 
voldoende mogelijkheden krijgen om zich te ontplooien en topsport te kunnen 
ontwikkelen. De commissie adviseert om het ambitiedocument te vereisen met de 
visie op het ondersteunen van talent en amateursport met adequate 
sportvoorzieningen. Kan het college hier nog even op reageren?
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01:06:23

Voorzitter: Dank u wel en keurig netjes binnen de herziene tijd. Het woord voor de 
heer Dwarshuis van de ChristenUnie.

01:06:33

de heer Dwarshuis ChristenUnie: Dank u, Voorzitter. We zijn als ChristenUnie erg blij 
dat het masterplan nu ligt, dat er een grondig overzicht is van alle sportcapaciteit die 
we op allerlei verschillende gebieden, in Halle, maar ook buiten hebben. Dat er nu 
voor het eerst echt duidelijk is gemaakt hoe hoog de druk daarop is en hoe oud onze 
sporthallen zijn en dat we nog veel werk te verzetten hebben. Voorzitter, we zijn blij 
dat dat nu aan het licht komt en we zijn ook blij met de ambities die het college heeft 
om te investeren op sport, omdat het investeren van geld in sport, levert winst op in 
gezondheid van onze inwoners, in levensjaren, geluk en fitheid. Dat is volgens mij 
niet te onderschatten. We willen ons richten op een paar dingen. We zijn blij met de 
koppenkansen die genoemd zijn in het masterplan en we hopen dat dat mee wordt 
genomen in de uitvoeringsagenda dat we bij de vernieuwing van scholen goed 
nadenken. Hoe koppelen we daar, in een campus gedachte met MBO's, een 
sportvoorziening aan? Zodat we een gebied integraal kunnen ontwikkelen, maar 
sport dichtbij scholen kunnen brengen, sport weer in wijken kunnen brengen, nog 
meer dan dat we nu al doen en kunnen kijken om grotere hallen toe te voegen en de 
verspreide kleine wat minder hoeven te gebruiken. Voorzitter, er zijn ook wel een 
aantal dingen die zorgelijk zijn. Onze sporthallen zijn al 37 jaar oud. Het kan 
betekenen dat het tegenover een nieuwe hal, de hal stamt uit 1950 ongeveer als ik 
snel reken en dat is te oud om nog in te sporten. Daar zijn de voorzieningen niet 
meer zoals we die in deze tijd willen hebben. Dat vraagt veel investeringen. Met 
smart wachten we op het uitvoeringsplan.

01:08:41

Voorzitter: U heeft een vraag van het CDA van de heer de Haan.

01:08:47

De heer de Haan CDA: We hebben het zo ver laten komen, die verouderde 
sporthallen. Mijn vraag aan de ChristenUnie is of zij van mening zijn dat er de 
afgelopen jaren door de afgelopen colleges te weinig geïnvesteerd is in sport?

01:08:58

Voorzitter: De heer Dwarshuis aan u het woord.

01:09:00

de heer Dwarshuis ChristenUnie: Volgens mij heeft meneer de Haan het kunnen 
lezen in het capaciteitsonderzoek dat er te weinig en ook in het raadsvoorstel stond 
het dat er te weinig geïnvesteerd is in sport. Dat is volgens mij een constatering die 
hij ook kan maken, maar die wil ik wel voor hem herhalen.

01:09:19

Voorzitter: Vervolgvraag van de heer de Haan.

01:09:22

De heer de Haan CDA: Hoe heeft dat kunnen gebeuren? U zat natuurlijk de 
afgelopen periodes in het college en heeft de wethouder sport geleverd? Hoe heeft u 
dit zover kunnen laten lopen?
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01:09:28

Voorzitter: De heer Dwarshuis aan u het woord.

01:09:31

de heer Dwarshuis ChristenUnie: We hebben dat helemaal niet laten lopen. Als we 
het afgelopen college niet hadden gehad dan waren we nog veel verder van huis 
geweest. Maar meneer Haan weet net zoals ik, hij vroeg meteen naar het financiële 
plaatje dat investeren in sporthallen een dure business is en dat we al jarenlang in 
schaarste geld moeten verdelen. Dat heeft geresulteerd dat we niet zoveel sport 
hebben geïnvesteerd als dat wij met ons allen hadden gewild.

01:09:58

Voorzitter: Een interruptie van de VVD van de heer Heiner.

01:10:03

de heer Heiner VVD: Dank u, Voorzitter. Dit is niet waar u mee begon. Dat iedere 
euro die we investeren in sport weer meer oplevert. Wat we toen hadden 
geïnvesteerd, hadden we nu misschien wat meer geld teruggekregen. Ik snap niet 
helemaal waarom er dan niet eerder voor is gekozen? We kunnen ook in andere 
dingen investeren, waar dit college misschien wel liever voor kiest. Dan hebben we 
die maatschappelijke toegevoegde waarde van 2,7 euro per euro die je investeert 
niet.

01:10:26

Voorzitter: De heer Dwarshuis aan u het woord.

01:10:28

de heer Dwarshuis ChristenUnie: Dank u, Voorzitter. De heer Heiner heeft helemaal 
gelijk als je zegt dat het gaat om 2,7 euro. Er zijn heel meer dingen in onze stad waar 
als we één euro investeren er meer euro's uithalen. Als we daar op een wat minder 
economische, klassieke economische manier naar kijken, bijvoorbeeld als we 
investeren in groen, als we investeren in onze verblijfskwaliteit in de binnenstad... Zo 
zijn er volgens mij een heleboel dingen. Ik zou nog kunnen zeggen: als we 
investeren in parkeerregulering. Dat is altijd een heet hangijzer. Dat levert een 
heleboel openbare ruimte op waarin mensen weer meer bewegen, meer wandelen. 
U snapt wel, dat houdt niet op als ik aan het woord blijf hierover. Investeren in sport 
is ook belangrijk en dat gaan we volgens mij ook meer en meer doen.

01:11:21

Voorzitter: Voordat u verdergaat u heeft nog een laatste, zeer korte interruptie van de 
heer Heiner en die kunt u ook meteen gebruiken om af te ronden, want u heeft nog 
een kleine 20 seconden. De heer Heiner aan u het woord.

01:11:31

de heer Heiner VVD: Voorzitter, ik sloeg toch nog even aan dat parkeren, want op 
het moment dat we iedereen met de bus laten gaan, dan kost dat mensen heel veel 
jaren van hun leven, omdat iedere reis langer duurt. Dat wilde ik nog even gezegd 
hebben.

01:11:44

Voorzitter: Ik zou Normaal zeggen, laten we het houden bij het onderwerp, maar dit 
was wel uw eigen schuld. Tot slot de heer Dwarshuis.
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01:11:48

de heer Dwarshuis ChristenUnie: Daar heb je helemaal gelijk in en ik ga ervanuit dat 
met die intentie, meneer Heiner benzine tanken binnenkort ook als een sport ziet. Je 
weet maar nooit. Ik zal afronden, Voorzitter. Ik hoop dat we nog even kunnen kijken 
in het uitvoeringsprogramma naar de atletiek situatie waar de heer Lo-A-Njoe naar 
refereerde. Ik ben ook benieuwd of we dat nog zouden kunnen meenemen in de 
haalbaarheid die de inspreker om vroeg. Kan de wethouder daar nog iets over 
zeggen? Ik denk dat het goed is dat we niet alleen, zoals waar de discussie bij de 
PvdA overging, niet alleen in elke buurt kort toevoegen en dat we kijken naar een 
goede spreiding door de stad. Dank u wel.

01:12:39

Voorzitter: U ook bedankt. Wie wil het woord? De heer Lo-A-Njoe aan u het woord.

01:12:45

Lo-A-Njoe: Dank u wel, Voorzitter. Laat ik beginnen met dat we blij zijn met wat voor 
ons ligt als het gaat om het onderzoek, capaciteitsonderzoek. Het is volstrekt helder, 
ook bevestigend als het gaat dat we echt knelpunten hebben in de capaciteit. Het is 
goed dat we da voor eens en altijd voor nu in ieder geval helder hebben. Er ligt een 
ontzettend goed masterplan dus complimenten daarvoor aan het college en aan de 
stellers van dit stuk. We herkennen daar veel in van waar we ons de afgelopen vijf 
jaar voor hebben ingezet als het gaat om sport en bewegen. Toen ik begon in deze 
raad, in 2018 in de campagne en we het hadden over het feit dat het sportlandschap 
enorm veranderd is en dat een heel groot deel, zelfs de meerderheid van alle 
mensen die werkelijk sporten dat buiten verenigingsverband doet en ik riep ook nog 
iets over urbansport en toen werd er met groot ongeloof gekeken, wat een onzin! Dat 
was toen niet aan de orde daar. Ondertussen zien we dat deze raad en het college 
dit breed omarmd. We zien hier een brede visie op sport en beweging, dus daar zijn 
we heel blij mee en urbansport heeft ook zijn weg gevonden bij allerlei fracties en we 
zien dat ook in de praktijk. Dat is ik heel goed voor Groningen. We kijken naar de 
volgende stap. We zien nog wat ruimte voor verbeteringen. We zouden in ieder geval 
willen zien dat een aantal van de zaken die in dit kaderstellende ambitiedocument 
misschien nog iets concreter worden gemaakt, niet als in een uitvoeringsplan maar 
wel bijvoorbeeld over waar we dan moeten zoeken? We zien dat wordt gesproken 
over twee sporthallen, over twee sportparken die ene zie we trouwens wel terug, 
zoals wij dat eerder gevraagd hebben. Een sportpark bij Meerstad, en als ik dit zo 
lees, gaat die er gewoon komen. Daar zijn we erg blij mee. We zien ook in de 
presentatie die we vorige week hebben gezien, dat met name in het stedelijk milieu, 
het aantal vierkante meters, wat er beschikbaar is om te sporten en te bewegen, heel 
erg laag is: 1,7. We zien dat het verschil met de wijken daaromheen de nieuwere 
wijken, echt groot is. Dat is vier keer zoveel ruimte en als we kijken naar de dorps 
omgevingen dan is dat elf keer zoveel. Wij snappen heel goed dat in die stedelijke 
omgeving, die bebouwd is en helaas heel hard is met weinig groen, daar is weinig 
ruimte, en toch zeker voor jongeren vanaf een jaar of dertien, veertien. We zien dat 
die jongeren, dat daar de sportdeelname en dat is al jaren zo naarmate ze ouder 
worden enorm daalt. In de sport noemen we dat de skihelling en die weten we slecht 
terug te winnen. Vandaar dat wij het heel belangrijk vinden dat de ambities die in het 
masterplan staan als het gaat om de openbare ruimte, dat we die wat concretiseren 
naar het stedelijk milieu. We zullen dan ook een motie gaan indienen om datgene 
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wat hier wordt voorgesteld ook te koppelen aan het stedelijk milieu en een concept 
titel is een playground voor elk dorp, elke wijk en elke buurt. Dat wil zeggen dat je op 
wandelafstand een beweeg aanleiding hebt.

01:15:48

Voorzitter: Het woord voor de heer de Haan voor een interruptie.

01:15:55

Voorzitter: Voorzitter, ik heb dit ook in de stukken gelezen, maar als je dan wat 
verder in de stukken kijkt, dan staat er bij een analyse: welke mensen wonen er in 
dat stedelijk milieu? Neem hier onze vierkante meter rondom de Diepering en welke 
mensen wonen wat verder weg? Dan zijn het gezinnen met kinderen, die in dat stuk 
eromheen waar we dus vier keer zoveel sportfaciliteit hebben. Ik denk dat we in die 
omgevingen waar die kinderen waar u het over hebt, daar moeten we op investeren 
en dan zijn het hele dure euro's denk ik. Als je hier in de binnenstad meer 
sportruimte wil creëren, bent u dat met mij eens?

01:16:28

Voorzitter: De heer Lo-A-Njoe aan u het woord.

01:16:31

Lo-A-Njoe: Ik ben het met eens dat sport en beweging voor iedereen toegankelijk 
moet zijn, ook als je in een groene ruimte en als je in ruim opgezette wijken woont 
met grondgebonden woningen. Dat is hartstikke goed dat daar gesport kan worden. 
Er leven ook jongeren en jongvolwassenen in dat stedelijk milieu en de in activiteit 
onder pubers en onder jongvolwassenen, voor zij die niet studeren aan hogeschool 
of aan universiteit, is gewoon echt laag. Deze mensen wonen in het stedelijk milieu. 
Daar zullen we wat D66 betreft veel meer op moeten investeren door in die openbare 
ruimte vrij toegankelijke sport en beweeg aanleidingen te realiseren. Dan denk ik aan 
faciliteiten die beperkte ruimte vragen. Dat zijn mooie voorbeelden in het masterplan, 
die zijn alleen niet gekoppeld aan dat stedelijk milieu, dus daar zullen wij absoluut op 
insteken. Voor atletiek is al wat aandacht geweest.

01:17:24

Voorzitter: Kan u afronden?

01:17:26

Lo-A-Njoe: Dat is goed. Wij zien heel graag een voorstel tegemoet en een 
toevoeging in dit masterplan als het gaat om die atletiek, want ik heb nog even 
gekeken wat erover atletiek staat en dat is wel echt heel weinig. Dat gaat zeker niet 
over indoor atletiek. Dat is in ieder geval iets wat van belang is. Tenslotte als laatste, 
die één van de inspreker heeft aangegeven. De maatschappelijke waarde die 
ondernemende sportaanbieders kunnen bieden als wij samenwerken als overheid, 
met die ondernemende aanbieders, is heel groot. De Klimhal en [onhoorbaar], 
hebben samen net zoveel leden als ijsbaan bezoekers. Dat kost ons geen cent. Dat 
moeten we ook zo houden, wat mij betreft, maar laten we wel samenwerken. Dank u 
wel.

01:18:08

Voorzitter: U ook bedankt. Nu was het toevallig het geval bij de laatste twee sprekers 
op een rij. Als ik u vraag om af te ronden, bedoel ik wel echt daadwerkelijk om het te 
beperken tot een laatste zin, want in beide gevallen gaan we wel ruim 40 seconden 
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over de tijd en dat is niet netjes ten opzichte van uw collega's. Voor woordvoering 
mevrouw Bosma van de Partij voor de Dieren.

01:18:26

Mevrouw Bosma Partij voor de Dieren: Dank u wel, Voorzitter. Laat ik beginnen met 
een compliment. Onze gemeente telt 38 procent niet-sporters. Dat klinkt als een 
sarcastisch compliment, omdat je altijd een lager percentage ambieert maar dit is het 
laagste percentage sinds het wordt bijgehouden. Natuurlijk willen we het liefst 
iedereen actief zien, maar met dit percentage scoren we landelijk heel goed. Er zijn 
zelfs weinig gemeentes die dit beter doen dan Groningen. In algemeenheid kunnen 
we het ambitiedocument met de gestelde kaders steunen. We zitten in de eerste fase 
van het masterplan en we zijn blij dat we als raad vroegtijdig betrokken worden om 
wensen en bedenkingen mee te geven. De aanleiding is dat de gemeente groeit en 
de nadruk op de openbare ruimte steeds groter wordt. De vraag die centraal staat, is 
hoe we de sportvoorzieningen laten meegroeien. Als het gaat om de openbare 
ruimte zijn we blij dat er aandacht is voor groen, sport en ontmoeten en de 
combinatie van die drie. Dit zien we momenteel in het klein op de grote markt 
gebeuren, maar hopelijk in de toekomst over de gehele gemeente en nadrukkelijk 
ook het is al eventjes eerder genoemd in de nieuwe wijken. Dit draagt namelijk niet 
alleen bij aan bewegen in de openbare ruimte, maar ook aan de sociale cohesie in 
een wijk of een gebied en aan klimaatadaptatie. Drie vliegen in één klap, zou je 
zeggen. Bij een groene openbare ruimte die uitnodigt voor beweging, zien we al 
mooie voorbeelden binnen en buiten de gemeente. We denken aan wandel en 
hardlooproutes maar ook aan [onhoorbaar]. Ik kom zelf vaak in het stadspark en er 
staan altijd mensen tussen de boelen als dat een werkwoord is. In het groen en een 
uitbreiding van beweegtuinen en playgrounds. Dan wil ik nog benadrukken dat we 
ook een voorstander zijn van ongelijk investeren. We zouden graag de Noordelijke 
wijken voorrang geven bij investeringen om die ongelijkheid aan te pakken en dit 
blijkt ook aan te sluiten bij de sporthallen die het sterkst verouderd zijn, zoals in 
Vinkhuizen en [onhooraar]. We zien dat verschillen in gezondheid groot zijn tussen 
de wijken en dat deze samenhangt met armoede. Door ongelijk te investeren 
proberen we die huidige kloven in gezondheid wat te dichten. De kleedkamers 
worden heel kort aangestipt in het ambitiedocument bij de uitbreiding van de 
kleedkamers lijkt het ons een goed idee om de genderneutrale kleedkamers te 
onderzoeken, net als in Utrecht en Nijmegen al volop gebeurt praktisch voor de 
invulling en inclusief, weer twee vliegen in één klap.

01:20:45

Voorzitter: Dank u wel. Dat is keurig netjes binnen de tijd. Er is een interruptie van de 
heer De Haan.

01:20:56

De heer de Haan CDA: Voorzitter, over de genderneutrale kleedkamers. Wat mij 
betreft als een vereniging aangeeft dat ze behoefte hebben aan een genderneutrale 
kleedkamer. Volgens mij kan een vereniging dat prima zelf. Volgens mij kunnen ze 
daar dan een bordje ophangen. Wat maakt een genderneutrale kleedkamer anders 
dan een andere kleedkamer?
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01:21:23

Mevrouw Bosma Partij voor de Dieren: U heeft helemaal gelijk, dat zit vaak in het 
bordje aanpassen, dus dat is een kleine moeite.

01:21:32

De heer de Haan CDA: U geeft aan als we nieuwe kleedkamers gaan bouwen, dan 
moeten daar genderneutrale kleedkamers in. Maar volgens mij kan elke vereniging, 
wanneer daar behoefte is binnen haar leden, dat doen. Ik snap uw voorstel niet 
helemaal. Wat. Wat wilt u met die nieuwe kleedkamers?

01:21:51

Voorzitter: Mevrouw Bosma aan u het woord.

01:21:51

Mevrouw Bosma Partij voor de Dieren: Ik denk dat er twee dingen zijn die heel goed 
tegelijkertijd gerealiseerd kunnen worden. Als er momenteel clubs zijn die dit al 
willen, dan kan het natuurlijk al lang opgepakt worden, maar tegelijkertijd willen we 
dat de optie onderzocht wordt als de gemeente nieuwe kleedkamers gaat 
financieren, dat dit onderzocht wordt zoals in Utrecht en Nijmegen al is gebeurd met 
behulp van de gemeente daar. Ik zeg niet dat het morgen moet gebeuren. Ik zeg: 
onderzoekt de optie, zoals het ook in andere gemeenten gebeurt. Omdat het ons 
praktisch lijkt dat er verschillende groepen na elkaar kunnen omkleden en dat het 
inclusief

01:22:27

Voorzitter: U heeft nog een interruptie van de heer Heiner van de VVD.

01:22:35

de heer Heiner VVD: Dank u, Voorzitter. Van welke clubs ontvangt u de wens voor 
genderneutrale kleedkamers of is dit meer een ideologische wens van uzelf, die u nu 
ook wil opdringen bij verenigingen?

01:22:48

Voorzitter: Op het moment dat de vragen dusdanig geformuleerd zijn, mogen ze via 
de Voorzitter als het een wens is van de Partij voor de Dieren. Mevrouw Bosma aan 
u het woord.

01:22:56

Mevrouw Bosma Partij voor de Dieren: Wij zijn voorstander van genderneutrale 
kleedkamers, wc's, enzovoort. Dat is een wens van onze partij, omdat we zien dat 
daar een behoefte aan is in de samenleving.

01:23:09

Voorzitter: Daarmee ronden we wel deze woordvoering af. Voor woordvoering de 
heer de Haan van het CDA.

01:23:16

De heer de Haan CDA: Voorzitter, ik snap het voorstel nog steeds niet helemaal voor 
een genderneutrale, maar daar hebben we het vast later tijdens een borreltje nog wel 
een keer over. Voorzitter, doordat er de afgelopen jaren onvoldoende is geïnvesteerd 
in het uitbreiden en het verbeteren van onze sportvoorzieningen zitten we met een 
groot probleem. Het zijn niet mijn woorden, maar ze komen letterlijk uit het 
masterplan. Voor het CDA komt het niet als een verrassing. Al jaren roepen wij dat 
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sport onderaan het prioriteitenlijstje staat van het huidige en eerdere colleges. 
Jarenlang pleiten wij voor meer investeringen in zowel de binnen als de buitensport 
voor extra velden, sportzalen ook in de zuidelijke wijken. Tijdelijke blaashallen, een 
topsporthal en een 50 meterbad. Het college heeft helaas andere keuzes gemaakt. 
Hierdoor zijn er vijftien verenigingen die een ledenstop op een wachtlijst hebben te 
wijten aan het gebrek aan uren binnensport ruimte. Daarnaast moet de verenigingen 
uitwijken naar andere gemeenten of spelen teams pas laat in de avond hun wedstrijd 
of training, en ook scholen hebben extra uren nodig, bijvoorbeeld om twee keer per 
week te kunnen gymmen. Tenslotte zijn veel van de hallen verouderd en niet meer 
bij de tijd. Voor de buitensport is de situatie niet veel beter. Voor voetbalvereniging 
en de hockey is de situatie op corpus den Hoorn al bekend, maar ook andere 
verenigingen in de gemeenten worstelen met het inplannen van trainingen en 
wedstrijden. Deze problemen worden groter doordat steeds meer verenigingen op de 
zaterdag willen voetballen. Laat ik positief beginnen. Het is positief dat de gemeente 
deze problemen eindelijk erkent en dat er langjarig gekeken wordt naar oplossingen, 
maar wat het CDA betreft zijn de ambities onvoldoende.

01:25:03

De heer de Haan CDA: U heeft een tweetal interrupties, allereerst van de heer Lo-A-
Njoe.

01:25:08

Lo-A-Njoe: Ik herken helemaal wat de heer de Haan zegt als het gaat om de 
verschuiving na zaterdag voetbal. Dat betekent wel dat op zondag velden leeg 
komen te staan. Wat vindt de heer de Haan ervan dat het voetbal zich meer en meer 
verplaatst aan de zaterdag, deels door de bond ingegeven.

01:25:25

Voorzitter: De heer De Haan, aan u het woord.

01:25:27

De heer de Haan CDA: Voorzitter, ik voetbal zelf op zaterdag en ik vind dat de 
mooiste dag van de week om lekker te gaan voetballen. Ik doe op zondag liever 
andere dingen, maar dat is natuurlijk aan eenieder. Ik vind dat een club nooit 
verplicht moet worden om op de zondag te gaan voetballen. Ik zie wel een negatieve 
tendens, als voetballer. Bij ons op het sportpark zat een zaterdag club en de zondag 
club. Je ziet dat de zondag club tegenwoordig steeds meer verandert in de zaterdag 
club en daar heeft mijn eigen club ook last van. Ik vind het jammer Ik had het mooi 
gevonden als die zondagsclubs gewoon zondagsclubs waren gebleven.

01:26:01

Voorzitter: Gezien de tijd ga ik door naar de volgende interruptie. De heer Dwarshuis 
van de ChristenUnie.

01:26:05

de heer Dwarshuis ChristenUnie: Dank u, Voorzitter. Dit is ook zo'n momentje waar 
de heer de Haan het wel eens over heeft. Dat dat dit kan gebeuren dat CDA 
raadsleden en ChristenUnie wethouders pleiten voor het voetballen op zondag. Dat 
is dan weer wat anders. Meneer de Haan ken ik als voetballer, maar heeft hij ook 
oplossingsrichtingen hoe we dat meer kunnen stimuleren, want ik ken u altijd als een 
groot sportliefhebber.
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01:26:31

Voorzitter: De heer de Haan aan u het woord.

01:26:34

De heer de Haan CDA: Dat vind ik lastig. Ik denk dat dat niet aan de gemeente is, 
maar dat daar het gesprek gewoon met de KVB over gevoerd moet worden. Ik denk 
dat de KVB het wellicht moeilijker moet maken voor clubs die nu op zondag 
voetballen om richting de zaterdag te gaan. Aan de andere kant, ik ben geen 
dogmatische tegenstander hoor van op zondag voetballen. Als mensen dat willen, 
moeten ze dat lekker doen. Ik zit op zondag graag in een voetbalstadion en dat is 
ook helemaal prima. De ambities waren we bij gebleven en die zijn wat het CDA 
betreft echt onvoldoende. De investeringen die nu worden gedaan, zijn vooral op 
basis van een groeiend inwoneraantal. Wat mijn fractie betreft vraagt de huidige 
status-quo om meer prioriteit en investeringen. Dat zien we terug in de adviezen 
waar de Stadspartij net naar verwees, van de sportkoepel en de adviescommissie 
voor de sport. Het sporten, het liefst bij een vereniging, is één van de belangrijkste 
oplossingen voor de problemen waarin we in onze samenleving mee te maken 
hebben. Het grote aantal kinderen met overgewicht, de zorgen rondom mentale 
gezondheid van onze jongeren en het gebrek aan gemeenschapszin en normen, en 
waarden.

01:27:41

Voorzitter: U heeft een interruptie van mevrouw Bosma Partij voor de Dieren.

01:27:44

Mevrouw Bosma Partij voor de Dieren: Ik moet een beetje lachen, want ik denk ga ik 
dit nu echt zeggen tegen CDA. Vindt u niet dat de ambities realistisch moeten zijn? 
De wethouder heeft net aangegeven: de ambitie is niet een soort handboeien, maar 
dit is meer een realistisch basisscenario en als er meer mogelijk is, dan gaan we 
meer doen.

01:28:04

De heer de Haan CDA: Het CDA vindt al jaren dat er te weinig gebeurt en wat we nu 
gaan doen, groeit mee met de huidige groei van onze stad. In principe doen we niet 
heel veel extra. Als je kijkt naar de vijf verenigingen die nu al te maken hebben met 
een wachtlijst, naar de vele clubs die graag extra velden zouden willen, dan moet je 
wat ons betreft daar wat bovenop doen in plaats van doorgaan op de weg die je nu 
inslaat namelijk mee investeren met de huidige status-quo. We gaan een extra 
sportpark bouwen bij nieuwe wijken. Denk aan Meerstad en denk aan de held. Dat 
zijn extra investeringen die het doet, omdat je die nieuwe wijken bouwt.

01:28:42

Voorzitter: U mag gaan afronden.

01:28:44

De heer de Haan CDA: Dat gaat snel. Wat we nodig hebben is meer ambitie en 
minder pappen en nat houden. Graag zouden we zien wat het betekent als we onze 
ambities ook verhogen. Tenslotte had ik nog wat gezegd over het financieel kader 
wat ik miste. Voor de zwem en schaatssport blijft het spannend. Er hangt veel af van 
de plannen voor Kardinge. Ik heb al iets gezegd over de wens van atletiek die wij 
graag verwezenlijkt zien worden. De vier extra 25 meter banen en het liefst een 30 bij 
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60 ijsvloer. Voorzitter, wat het CDA betreft, extra reden om vaart te maken met het 
bouwen van een nieuwe schaatsbaan en zwembad in Kardinge.

01:29:22

Voorzitter: Dank u wel. Voor woordvoering mevrouw Mertens van de SP.

01:29:28

mevrouw Mertens SP: Dank u wel. Als fractie zijn we heel erg blij met het stuk. Er 
wordt goed gekeken naar hoe we de ruimte en de middelen optimaal kunnen 
gebruiken. Sport moet laagdrempelig en bereikbaar zijn, want sport speelt een 
belangrijke rol in onze samenleving. Niet alleen de fysieke gezondheid, maar ook de 
sociale ontwikkeling van mensen is een belangrijke vorm. Het heeft de kracht van 
mensen met verschillende achtergronden samen te brengen en dit kan leiden tot een 
meer inclusieve en tolerante samenleving. Wanneer kinderen opgroeien met sport, is 
de kans dan ook groter dat zelfs volwassen leeftijd actief blijven. Dit is vooral van 
grote waarde met de toenemende problemen met inactiviteit maar daarvoor is het 
wel van belang dat kinderen gelijkwaardige kansen krijgen en dit is helaas nog niet 
het geval. Daarom is mijn fractie blij dat er in het plan beschreven staat dat we ook 
met sport ongelijk gaan investeren in de wijken die het het meest nodig hebben. We 
zien het alleen nog niet in het plan terugkomen en hopen met meer concrete 
uitvoeringsagenda dat dit het wel zo het geval zou zijn. Zoals bijvoorbeeld al in het 
plan beschreven staat, zijn er veel overlappingen met grow up. Ik denk dat waar dan 
ook ongelijk geïnvesteerd wordt, dat we dat zelf met dit plan kunnen doen. Mijn 
fractie ziet mogelijkheden in het traject beter benutten onder andere wedstrijd 
verdelen op beide weekenddagen. Ik hoor dat het hier vanavond ook al eerder 
genoemd worden. Het zou mooi zijn als beide weekenddagen gespeeld kan worden. 
Op deze manier benutten we de velden een stuk beter. Helaas is het sterk 
afhankelijk van de landelijke tendens en van de KNVB. Mogelijk kan het college hier 
meer druk op uitoefenen, zodat de KNVB dit meer gaat spreiden. Dit is iets wat goed 
zou zijn voor meerdere gemeentes en meer ruimte zou opleveren. Dank u wel.

01:31:01

Voorzitter: U heeft een interruptie van de heer De Haan van het CDA.

01:31:04

De heer de Haan CDA: Voorzitter, ik wil even terugkomen op dat beter benutten. Ik 
denk dat je het wel moet proberen, maar ik ben daar zelf een beetje sceptisch in. 
Onder andere een deel van beter benutten betekent bijvoorbeeld dat leden moeten 
gaan trainen tussen tien en elf s avonds. Dat betekent als je op zaterdag voetbal, je 
wellicht op vrijdag moet gaan trainen. Ziet de SP niet dat dat ook juist sport kan 
ontmoedigen?

01:31:27

Voorzitter: Mevrouw Mertens aan u het woord.

01:31:29

mevrouw Mertens SP: Als je dat op een verplichte manier inbrengt kan het zeker 
ontmoedigen. Maar ik denk dat we met z'n allen hier goed naar kunnen kijken, hoe 
we de ruimte die we hebben beter kunnen benutten. Bepaalde teams zullen juist 
voorkeur hebben om later in de avond te spelen die bijvoorbeeld met het werk zitten. 
Als we op die manier met zijn in overleg gaan, zouden we het kunnen gebruiken en 
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niet alle onderdelen van het plan juicht ten harte toe, maar we hebben twee 
weekenddagen. Waarom zouden maar op één spelen als het op twee mogelijk is? 
Dat lijkt mijn partij zonde.

01:31:58

Voorzitter: Dank u wel. Voor woordvoering de heer Uitendaal van Student&Stad.

01:32:03

de heer Uitendaal Student&Stad: Bedankt, Voorzitter. Als Student&Stad proberen we 
al langer een brug te slaan tussen sport, de gemeente en de studentensport. Daar 
waar deze twee lange tijd wat langs elkaar heen hebben geleefd en [onhoorbaar] als 
een eiland werd gezien, zijn we heel erg blij dat de studentensport dankzij onze 
motie Huppie Huppie in Groningen is mijn cluppie voor het eerst is meegenomen in 
het capaciteitsonderzoek. Daarmee is nu voor het eerst ook echt een volledig beeld 
van de totale sportcapaciteit binnen de gemeente. Op hoofdlijnen vinden wij dat de 
resultaten vanuit het capaciteitsonderzoek aansluiten bij de ambities in het 
[onhoorbaar] en dit is nodig om de capaciteit van de sportaccommodaties beter te 
benutten. Onder het mom van beter benutten zien wij mogelijkheden bij de 
koppelkansen met de studentensport, die veelvuldig in het onderzoek beschreven 
staan. Ik ben zelf vorig jaar voorzitter geweest van de aclo en kan dan ook uit 
ervaring zeggen dat de wens op een intensievere samenwerking er zeker ligt vanuit 
de studentensport en ook vanuit de rug [onhoorbaar]. Ons advies luidt dan ook als 
volgt: pak het moment dat er nu ligt en ga in de komende maanden veelvuldig het 
gesprek aan met de vertegenwoordiging van de studentensport, werk samen met 
hen uit hoe de koppen kansen het best kunnen worden benut en neem dit ook mee 
richting de uitvoeringsagenda zodat er op dat moment meer zekerheid is over de te 
nemen maatregelen. Op dit moment zijn de aclo en het sportcentrum ook bezig met 
het schrijven van hun nieuwe media beleidsplan daarmee ligt ook hun 
capaciteitsvraagstuk voor en is dit het ideale moment om die samenwerking extra te 
versterken. Zoals benoemd zien wij het masterplan sport als een goede stap. Het 
plan is vooral gericht op behoud van de huidige sportfaciliteiten en zetten in onze 
ogen nog te weinig in op het stimuleren en het enthousiasmeren van mensen die nog 
niet sporten of die zijn gestopt met sporten. We zijn ervan overtuigd dat er binnen het 
masterplan sport nog twee manieren zijn om nog meer mensen, waaronder jongeren, 
aan het sporten te krijgen. De eerste daarbij sluiten zeer goed aan bij het punt van 
D66. Wij willen meer inzetten op sport en beweegplekken binnen de openbare 
ruimte. Vooral voor jongeren op de middelbare schoolleeftijd is de uitstap erg groot 
en ook onder sommige studenten. Wij denken dat voor deze groep sport in de 
openbare ruimte heel goed kan aansluiten bij hun behoefte om ze te laten sporten. 
De drempel om naar een basisschool om de hoek te gaan is immers een stuk lager 
dan om je aan te sluiten bij de plaatselijke vereniging. Wanneer je omringd bent met 
sport nodigt dat ook uit tot bewegen. Ten tweede willen wij in de huidige en 
toekomstige binnensportaccommodaties ook meer inzetten op sociale voorzieningen. 
Sport gaat namelijk niet alleen over fysieke activiteit, maar ook over sociale interactie 
en gemeenschapsvorming als het op de sportclub gezellig is, is de kans groter dat je 
langer blijft sporten en als je van je buurman hoort dat het erg leuk is, is de kans 
groter dat je gaat aansluiten bij de sportvereniging. Daarom pleiten wij ook voor meer 
horeca en ruimte voor publiek in alle toekomstige sporthallen en zalen en in de zalen 
waar dit op dit moment nog niet nog niet is, maar waar die behoefte er wel ligt. Ook 
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hier zien wij de mogelijkheden voor een motie. Op deze manier wordt Groningen stad 
waar sport verbindt, sport versterkt en sport overwint. Dank u wel, Voorzitter.

01:35:18

Voorzitter: Bedankt. Dan had ik het woord beloofd aan de heer Swart van 
GroenLinks voor woordvoering.

01:35:24

de heer Swart GroenLinks: Dank u wel, Voorzitter. Naar aanleiding van het 
capaciteitsonderzoek is het duidelijk hoe de gemeente ervoor staat en uiteindelijk 
dacht ik dat het meevalt. Iedereen is altijd heel negatief over ons sportbeleid maar 
toen ik keek dacht ik, hier zit nog wel potentie in, want als je kijkt naar de binnen 
accommodaties is het over de gehele gemeente evenredig verdeeld en dat is 
natuurlijk wel iets moois om voor de gemeente mee te nemen. Daarnaast vond ik 
mooi in het capaciteitsonderzoek dat het met de studenten is meegenomen, zodat je 
de koppenkansen krijgt en nog meer sportactiviteiten en sportaccommodaties kan 
delen met elkaar. Daarnaast gaan we het hebben over de 
ontwikkelingssportvoorzieningen. Het is mooi dat er nu een visie staat, een 
ambitieplan en een stip op de horizon waar we naartoe willen, want we willen 
namelijk de sporthal en de gymzalen die er zijn, die kunnen we vernieuwen, maar 
daarnaast komen er ook nog extra sporthallen bij en komen die er alleen voor de 
nieuwe wijken of gaan we ook kijken naar de gymzalen die er zijn en kijken of we 
daar een sporthal kunnen combineren. Daarnaast is het nog zo dat we vinden dat er 
in openbare ruimte nog heel veel plek is om te gaan bewegen. In de stedelijke 
gebieden, maar ook in de andere wijken. In de Noordelijke wijken kan er 
geïnvesteerd worden en dat hoeft niet alleen in hardware te zijn, maar het kan door 
die coaches, de software om de activiteiten in de wijken te benutten. De 
speelplekken die er al zijn, worden niet altijd even goed benut. Ik sprak laatst de 
jongeren in Liborg en daar kwamen ze toch wel naar voren van dat ze ideeën willen 
hebben, dat er op hun sportplein beweegplan mensen zijn die daar activiteiten gaan 
organiseren, zodat zij ook gehoord worden en kunnen bewegen. Als laatste het 
stukje van het benutten, beter benutten speelveld wil ik toch even op inhaken want ik 
denk dat er juist nog wel dingen liggen. Ik heb namelijk zelf in Amsterdam gevoetbald 
en daar had je voetbalclubs die met elkaar op één plek zaten en die elkaars velden 
gingen gebruiken. Ik voetbalde soms om zes uur s avonds, maar ook om tien uur s 
avonds ging ik trainen met meerdere teams op één veld. We moeten kijken waar we 
elkaar kunnen helpen als clubs om te zorgen dat je juist veel kan bewegen? Dank u 
wel, Voorzitter.

01:37:52

Voorzitter: U ook bedankt. U heeft nog een interruptie van de heer de Haan van het 
CDA.

01:37:58

De heer de Haan CDA: Dank u wel Voorzitter. Volgens mij is dit precies wat er in 
Groningen gebeurt en je hebt complexen waar drie verenigingen zitten, die dan 
tegelijkertijd trainen, waarbij op de ene helft een vereniging traint en op de andere 
helft een andere. Is die situatie niet veel anders dan in Amsterdam. Dat was mijn 
eerste vraag en mijn tweede vraag was: wat vindt u van de toename van de 
commerciële voetbalscholen? Dat miste ik in uw betoog?
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01:38:20

Voorzitter: De heer Swart aan u het woord.

01:38:25

de heer Swart GroenLinks: Als op een sportpark het niet lukt om er onderling uit te 
komen en juist echt optimaal te benutten en dan lukt het ook niet, dan moeten we 
verder kijken naar meer accommodaties. Als het wel kan, moeten we kijken hoeveel 
rek erin zit. In het nieuws stond over de voetbalscholen, dat is wel een dingetje, wat 
me aan het denken heeft gezet om te kijken van: in hoeverre gaan de commerciële 
voetbalscholen gebruik maken van de gemeentelijke sportvelden en heeft dat 
inbreuk op de juiste jongens en de kinderen die daar willen voetballen? Daar ben ik 
wel benieuwd naar. Kan u daar over nadenken om daar wat mee te doen. Dank u 
wel.

01:39:15

Voorzitter: Dank u wel. Dit leidt nog wel tot een aanvullende interruptie van de heer 
Lo-A-Njoe.

01:39:20

Lo-A-Njoe: Op zich word ik geïnspireerd door het enthousiasme over de huidige 
situatie van sport en bewegen in Groningen van mijn collega van GroenLinks. Ik lees 
in het masterplan dat we een verouderd areaal hebben en dat dat voor de 
duurzaamheid van onze accomodatie een probleem is en dat we stiekem wel een 
beetje een probleempje hebben. Bent u het met mij eens dat we volle bak moeten 
investeren op het vervangen, verduurzamen en uitbreiden van onze 
sportaccommodaties?

01:39:48

Voorzitter: De heer Swart aan u het woord.

01:39:50

de heer Swart GroenLinks: Laat ik vooropstellen dat ik daar helemaal voor ben en 
voor mij staat er ook in het ambitieplan hoe ze dat willen gaan doen. Hoeveel procent 
nieuwbouw, hoeveel procent verduurzaming. Er moet wat gebeuren, maar ik dacht 
voordat ik het capaciteit plan had gelezen, dacht ik dat er veel meer nodig zou zijn.

01:40:07

Voorzitter: Dank u wel. Voor woordvoering, mevrouw Bernabela van de partij voor 
het Noorden.

01:40:20

Mevrouw Bernabela Partij voor het Noorden: Dank u, Voorzitter. Bewegen is gezond, 
dat is algemeen bekend, dat hoor je hier ook veel. Daarom investeren we in sport en 
dat zorgt voor goede en extra voorzieningen. Denk aan sporten in de wijk, zoals een 
openbare speel en beweegplek en misschien een multifunctioneel sportpark of een 
sportveldje ook al is het kleinschalig. Het kan nog steeds in de nog te bouwen wijken, 
zoals bijvoorbeeld Stadshavens en de Suiker. Dit zorgt ervoor dat mensen dichtbij 
huis kunnen sporten en bewegen en op deze manier kunnen werken aan hun 
gezondheid en samenwerken met ondernemers die wat willen op het gebied van 
sport is ook een goed idee, zoals de inspreker dat noemde. Het burgerinitiatief van 
mevrouw Roggen zie ik wat in. Want een sporthal in de Wijert zomaar toevoegen, dat 
is een hele mooie toevoeging aan de zuidelijke wijken en daar kunnen natuurlijk ook 
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bewoners in de binnenstad gebruik van maken en ook scholen in de zuidelijke wijken 
en in de binnenstad. Atletiek, dat is een indoor en een outdoorsport. Dat is een 
terecht punt van de inspreker en daar is nu weinig ruimte voor gemaakt in de 
haalbaarheid. Ik zou zeggen: neem die wensen mee en zorg voor een hal die indoor 
gebruikt kan worden. Misschien is het zelfs mogelijk als je toch een nieuwe wijk met 
sportvoorziening toevoegt of een sportvoorziening in een wijk die al bestaat, met die 
sportvoorziening energie op te wekken, wat weer gebruikt kan worden voor hun 
eigen hal of voor de wijk.

01:41:58

Voorzitter: U heeft een interruptie van de heer Dwarshuis van de ChristenUnie.

01:42:01

de heer Dwarshuis ChristenUnie: Dank u, Voorzitter. De partij voor het noorden heeft 
het over sportcapaciteit in de Wijert en nu hebben we in de vorige sessie het gehad 
over een aantal scholen die verbouwd moeten worden of nieuw gebouwd moeten 
worden, zoals bijvoorbeeld het [onhoorbaar] college. Hebt u overwogen om dat 
daarin te laten meenemen in plaats van direct te kijken naar een compleet nieuwe 
sporthal.

01:42:27

Voorzitter: Mevrouw Bernabela aan u het woord.

01:42:31

Mevrouw Bernabela Partij voor het Noorden: Als dat algemeen weer gebruikt kan 
worden voor naast het Sint Maartenscollege, voor andere groepen die daar willen 
sporten, dan zou dat zeker een optie zijn.

01:42:42

Voorzitter: Was dat ook het einde van uw woordvoering?

01:42:50

Mevrouw Bernabela Partij voor het Noorden: Ja.

01:42:51

Voorzitter: Dank u wel. Volgens mij hebben we nog twee inbrengen te goed. De heer 
Hilboesen van de Stadspartij 100 procent voor Groningen.

01:42:59

de heer Hilboesen Stadspartij: Dank u wel, Voorzitter. Bedankt aan de insprekers. De 
betrokkenheid is mooi en heel belangrijk in dit geval. Ik wil allereerst spreken over de 
ontwikkeling van een masterplan en een aantal doelen die daarin zijn gesteld met 
betrekking tot de uitbreiding en de ontwikkeling van sportvoorzieningen in onze 
gemeente. Het is van groot belang dat we blijven investeren in sportfaciliteiten niet 
alleen voor de fysieke gezondheid van onze inwoners, maar ook voor de sociale 
waarde en het welzijn van onze gemeenschap als geheel. Ik ben blij om te lezen dat 
sportief kapitaal een idee wat wij als sportpartij in 2018 hadden. We zijn nu gefuseerd 
naar de Stadspartij dit omarmd en ook terug te vinden is. Dat is een goede 
ontwikkeling. Zo laten we de sociaal maatschappelijke kant van sport een belangrijk 
onderdeel worden binnen onze gemeente. Als Stadspartij 100 procent voor 
Groningen moeten we eerlijk zijn en erkennen dat dit masterplan niet ambitieus 
genoeg is. De vraag aan sportmogelijkheden is hoog, net als de noodzaak om meer 
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te kunnen sporten vanwege de gezondheidsuitdagingen waarmee onze gemeente 
wordt geconfronteerd. Wij hebben geluisterd naar de adviezen van de sportkoepel en 
geluisterd naar de adviezen van de adviescommissie van de sport. De feedback van 
de verenigingen van de burgers en organisaties zijn duidelijk. Er is dringend behoefte 
aan meer actie, meer investeringen en een snellere uitvoering van de plannen om de 
behoefte van onze sportgemeenschap te voldoen. Daarom roepen wij het college op 
om de geluiden uit deze sportsector serieus te nemen en deze te integreren in het 
masterplan in de uitvoering. Wij moeten versnellen en moeten dit doen om meer 
beschikbaarheid en toegankelijkheid voor de sportvoorzieningen te vergroten, zodat 
iedereen in onze gemeente de kans krijgt om te sporten en een gezonde levensstijl 
na te streven. Het principe van beter benutten is waardevol. We moeten er voor 
zorgen dat het niet alleen een theoretische benadering blijft en ook om een 
behoeftegerichte aanpak te creëren waarbij we luisteren naar de inwoners en waar 
de vragen van de sport mogelijkheden het grootst is en zeker voor in de toekomst. 
Ga nu ontwikkelen waar de behoefte nu al groot is. We staan er achter, maar ik wil 
alsnog winnen. Laten we het als een team doen, want dan is de kans het grootst. 
Dank je wel.

01:45:15

Voorzitter: Bedankt. Ik zag geen interrupties. Dan is het slotwoord aan de heer 
Heiner van de VVD.

01:45:19

de heer Heiner VVD: Dank u, voorzitter. De VVD is op zich tevreden over het plan 
dat voorligt. Het is noodzakelijk om nu en in de toekomst Groningen gezond en vitaal 
te houden. Dit plan geeft daar richting aan. Iedere euro, zoals ik al eerder aangaf die 
geïnvesteerd wordt in sport en bewegen, levert 2,7 euro op. Gegarandeerde winst en 
als kapitalistische partij spreekt dat ons erg aan. Wat misschien nog wel belangrijker 
is, is dat mensen ook gelukkig worden van sporten. Wat wij merken is dat er 
behoefte is aan sport. Bijvoorbeeld een enorme atletiek hal, een hal in de Wijer, een 
ijsbaan en een 50 meter zwembad. Erg goed om te zien dat bij ontwikkelingen een 
sportpark ingetekend staat. Wij zijn zeker voorstander van de motie.

01:46:05

Voorzitter: U heeft een interruptie van de heer Lo-A-Njoe.

01:46:08

Lo-A-Njoe: Dank u, Voorzitter. Ik hoor de collega van de VVD zeggen dat er behoefte 
is aan een 50 meterbad, maar in Drachten hebben wij een nieuw 50 meterbad liggen. 
Hoe moet ik die behoefte dan zien voor het aantal mensen wat echt behoefte heeft 
aan een 50 meterbad terwijl we dit vlakbij hebben?

01:46:24

Voorzitter: De heer Heiner aan u het woord.

01:46:26

de heer Heiner VVD: Voorzitter, ik zei er is behoefte aan sport en toen noemde ik 
een aantal voorbeelden op. Zo'n 50 meterbad is volgens mij wel een goed idee, 
omdat we iets moeten bouwen voor de toekomst. We kunnen een 50 meterbad met 
een keerwand in het midden doen, zodat je die op kan knippen in twee, 25 meter 
banen, zodat je daar officiële Olympische wedstrijden 50 meter kan doen, zodat 
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mensen daar kunnen trainen, maar ook zodat we dat bijvoorbeeld kunnen gebruiken 
om waterpolo wedstrijden te doen. Daar heb je toch een grotere afmeting voor nodig. 
Het lijkt ons slim om juist dan voor een multifunctioneel zwembad te kiezen en niet 
voor de ietwat goedkopere variant. Dan ga ik verder met mijn verhaal.

01:47:04

Voorzitter: U heeft een interruptie van mevrouw Bernabela van de partij voor het 
noorden.

01:47:10

Mevrouw Bernabela Partij voor het Noorden: Ik hoor de VVD heel erg pleiten voor 
een 50 meterbad. Zwembaden zijn al heel erg duur. Daarom denkt mijn partij dat we 
daar juist niet op moeten inzetten, omdat dat misschien ten koste gaat van andere 
sportvoorzieningen. Hoe denkt u daarover?

01:47:31

de heer Heiner VVD: Voorzitter, voor het maken van een zwembad moet je een gat 
graven en je kan natuurlijk twee keer een gat van 25 meter graven of je graaft één 
keer een gat van 50 meter. Daar zouden wij liever voor kiezen, omdat je echt naar de 
toekomst moet kijken. Dus wij zeggen van nou, ik kies wel voor zo'n 50 meterbad. 
Neem het in ieder geval serieus en kijk ernaar.

01:47:52

Voorzitter: Dit leidt tot interrupties. De heer Lo-A-Njoe aan u het woord.

01:47:57

Lo-A-Njoe: Heeft de heer Heiner enig idee hoeveel waterpolo velden in een 50 
meterbad passen. Ik heb het idee dat die denkt dat waterpolo velden echt heel groot 
zijn.

01:48:06

Voorzitter: De heer Heiner aan u het woord.

01:48:07

de heer Heiner VVD: Na de officiële Olympische afmeting voor waterpolo voor 
mannen gaan tot 30 meter, dat zal je dan toch nodig hebben. In een 25 meter past 
dat niet?

01:48:22

Voorzitter: We gaan even door naar de volgende interruptie. De heer Uitendaal van 
Student&Stad.

01:48:28

de heer Uitendaal Student&Stad: Bedankt, Voorzitter. In het capaciteitsonderzoek 
staat aangegeven dat vanuit de benodigde capaciteitsbehoefte geen reden is om een 
wedstrijdbad langer dan 25 meter te maken. Hoe kijkt de heer Heiner hiertegenaan?

01:48:40

Voorzitter: De heer Heiner aan u het woord.

01:48:41

de heer Heiner VVD: Voorzitter, wij vinden dat je alvast naar de toekomst moet gaan 
kijken. Dat is de toekomstige behoefte. Nu is er gekeken van: wat is de behoefte nu 
en wij denken dat er in de toekomst een veel grotere behoefte. Het is een bredere 
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oproep. Niet alleen om naar zo een 50 meter bad te kijken, maar ook om te kijken: 
als je een sporthal gaat bouwen, zorg dan dat je een iets wat grotere sporthal bouwt, 
dus dat je daar bijvoorbeeld volwaardige basis Bowes rijden in kan organiseren. Niet 
dat die net te klein is. Het is een bredere oproep waarbij dat zwembad misschien wel 
centraal staat als een beeld dat je daarbij kunt vormen.

01:49:14

Voorzitter: Tenslotte een laatste interruptie en daarna wil ik de heer Heiner de 
gelegenheid geven om zijn betoog af te maken. De heer De Haan van het CDA.

01:49:20

De heer de Haan CDA: Voorzitter, ik snap de verontwaardiging bij de andere partijen 
niet zo goed. Het was een aantal jaren geleden dat wij samen met de VVD een motie 
indiende voor zo'n 50 meterbad omdat verenigingen aangeven zo een 50 meter bad 
te willen. Is de heer Heiner dat met mij eens?

01:49:41

de heer Heiner VVD: Dat ben ik inderdaad met u eens. Ik snap die verontwaardiging 
ook niet helemaal.

01:49:49

Voorzitter: Ik waardeer het trucje van de heer De Haan, maar we gaan nu echt even 
voorbij het punt 25, 50 meterbad en de heer Heiner maakt zijn woordvoering af.

01:50:03

de heer Heiner VVD: Dat is de motie van de PvdA om in nieuwe wijken sporten toe te 
voegen. Onze oproep is in hetzelfde licht, zorg niet dat je twee of drie velden doet, 
maar kies dan voor een groter sportpark bijvoorbeeld in Meerstad zes multi inzetbare 
velden. Dat je daar kan voetballen, hockeyen en rugby kan spelen want uiteindelijk 
gaat het erom dat we meer capaciteit willen toevoegen.

01:50:24

Voorzitter: U heeft een interruptie van de ChristenUnie, de heer Dwarshuis.

01:50:28

de heer Dwarshuis ChristenUnie: Dank u, Voorzitter. De VVD ken ik als een 
kapitalistische partij die het liefst winst wil maken. Het gaat er ook om dat je kosten 
een beetje moet beperken in het bedrijfsleven heb ik wel eens begrepen. U pleit nu 
voor allerlei nieuwe dingen, terwijl uit capaciteitsonderzoek blijkt dat we vooral wat 
geld moeten investeren in bestaande hallen die bijvoorbeeld verduurzaam moeten 
worden. Hoe maakt u die afweging dan? Het lijkt alsof u alles, maar tegelijk wil.

01:50:52

Voorzitter: De heer Heiner aan u het woord.

01:50:54

de heer Heiner VVD: Er zijn twee dingen. Aan de ene kant moeten we uitbreiden 
omdat onze stad groter wordt, dus daar moeten we wat voor doen en aan de andere 
kant moeten we iets doen voor de huidige sportvoorzieningen. Dat is al eerder aan 
bod gekomen. Het is dat de afgelopen jaren te weinig is geïnvesteerd en dat moeten 
we repareren. Op het moment dat we dan voor investeringen kiezen, dan steken wij 
die liever in sport dan in kunst en cultuur. Dat is de keuze die wij daarin zouden 
maken, want dat was ongetwijfeld u vervolgvraag.
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01:51:20

Voorzitter: Dat klopt, dus u kunt verder met uw woordvoering.

01:51:25

de heer Heiner VVD: Wij kijken het liefst altijd als gemeenteraad van, dit zijn onze 
gemeentegrenzen maar die grenzen zijn voor heel veel mensen niet zo hard. 
Daarom ook de vraag aan de wethouder al eerder: ga kijken of je buiten de 
gemeentegrenzen wat kan doen, bijvoorbeeld door FC Groningen een gedeelte van 
haar teams in Westerbroek te laten trainen, zodat op sportpark corpus die druk eraf 
gaat. Uiteindelijk hebben we gekozen als raad voor de breedtesport en laten we dan 
voor nu een tijdelijke oplossing zoeken, want FC Groningen is daar vandaag of 
morgen niet weg en er zijn wel vandaag en morgen kinderen die op de bank zitten 
omdat ze op de wachtlijst staan. Wij hebben liever dat ze op het veld staan.

01:52:07

Voorzitter: Kan u afronden?

01:52:08

de heer Heiner VVD: Jazeker, Voorzitter. Wij als VVD zouden graag willen zien dat 
de wethouder met de vuist op tafel slaat en zegt: zo gaan we het doen. Ik merk dat 
op het moment dat ik die vragen stel over de ijsbaan en over corpus dat we daar 
eigenlijk geen antwoord op krijgen. Dat vind ik wel jammer, want van een wethouder 
sport verwacht ik eigenlijk dat die keihard zegt, ik wil alles over sport vertellen en we 
gaan het op die manier doen. Dat dat mis ik wel, dus ik hoop dat dat in deze 
beantwoording beter gaat. Als laatste zou ik willen zeggen dat wij heel graag de 
ijsbaan behouden en dat we hopen dat de wethouder daarvoor alles op alles gaat 
zetten.

01:52:45

Voorzitter: Dank u wel en daarmee komen we aan de eerste termijn van de raad en 
dan gaan we over naar de tweede termijn van het college voor beantwoording. De 
wethouder aan u het woord.

01:53:01

Wethouder Jongman: Dank u wel, Voorzitter. Allereerst dank aan iedereen die de 
complimenten, de waardering of in andere woorden iets heeft uitgesproken over wat 
hier voorligt wat iets is wat we tot dusver nog nooit hebben gedaan. Bij deze geef ik 
de complimenten door aan de makers, waarvan een deel hier in de zaal zit. Het is 
altijd fijn om te horen als je hard aan iets gewerkt hebt. Ondertussen heeft u heel 
veel opmerkingen gemaakt en ik ga beginnen bij de Partij van de Arbeid, die als 
eerste een opmerking maakte over: hoe zit dat met topsport en talent en hoe doet u 
dat college? In het ambitiedocument besteden we niet specifiek aandacht hieraan 
aan. Alhoewel topsport haar eigen voorzieningen heeft, [onhoorbaar] en Donar in 
Martiniplaza, de FC in de Euroborg, [onhoorbaar] in Kardinge. Talenten kunnen 
gebruik maken van alle breedtesportvoorzieningen die er zijn. Die opgave hebben we 
meegenomen. We hebben in het ambitiedocument ook aangegeven dat we rekening 
houden met voorzieningen voor talenten en breedtesport. Los daarvan hebben we 
onze regionale trainingscentra waar we die ondersteunen. We hebben ook het 
topsport talent school die weer deel uitmaakt van de planontwikkeling Kardinge. Die 
maken mede gebruik maken van de breedtesport. Dat is het antwoord op uw punt 
hoe het zit met topsport en talent. Ik ga door met de vraag die de ChristenUnie stelde 
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over atletiek? Op basis van het capaciteitsonderzoek, er zijn voor het onderzoek heel 
veel gesprekken gevoerd en die behoefte naar de upgrade qua kwaliteit, capaciteiten 
indoor is bekend. Dat betekent dat we in de uitvoeringsagenda daar verder aandacht 
aan gaan besteden en de komende periode in gesprekken gaan.

01:55:07

Voorzitter: U heeft een interruptie van D66, maar zullen we eerst even afwachten wat 
de wethouder gaat zeggen? Mevrouw de wethouder gaat u verder.

01:55:17

Wethouder Jongman: Voorzitter, u zegt dat het concreter moet en volgens mij is juist 
wat we hier bedoelen in de komende periode, na de uitvoeringsagenda toe juist 
concreet te zijn. Waar hebben we het dan over? Wat gaat er gebeuren voor de 
komende periode, voor de gemeente Groningen, op basis van alles wat we nu zien? 
Volgens mij is dat iets wat we eerder niet gedaan hebben en daarom is het heel fijn 
als u de uitgangspunten vaststelt kunnen wij die stap verder maken om het concreter 
te maken. Dat is iets wat we de komende periode of de komende tijd willen benutten 
om dat aan te geven. Waar zit de groei, waar zien wij sporthallen waar zien wij 
sportparken? En hoe kunnen we dat nou? Daar gaan wij de komende periode de 
focus in de uitbreiding of in de verduurzaming of in de vervanging leggen. Dat wordt 
concreet. Het tweede punt wat u aanstipte gaat over het stedelijk milieu dat je dichtbij 
en nabij moet kunnen sporten en bewegen, en je ziet gewoon weet dat de meters 
toenemen naarmate je meer naar de randen van onze gemeente komt. Als eerste wil 
ik toch even aangeven dat we een compacte binnenstad hebben. Dat is een bewuste 
keuze geweest van alle gemeentebesturen hiervoor. Dat betekent dat we die meters 
in de binnenstad dicht op elkaar hebben als je meer dat naar de randen gaat. Wat 
wel zou kunnen, is dat we streven naar meer beweeg aanleidingen in het stedelijk 
woonmilieu en dat betekent dat je combinaties maakt van sport, ontmoeting en 
spelen in de openbare ruimte. Het is zo dat we bij de aanpak van de scholen daar 
wel degelijk kansen zien. Daar proberen we ook gymzalen toe te voegen, 
schoolpleinen en de openbare ruimte te benutten. Wat we ook hebben is de leidraad 
van de leefkwaliteit openbare ruimte. Daar speelt ook weer de discussie, die ga ik 
niet voeren, maar bijvoorbeeld: hoeveel auto's willen we in bepaalde straten hebben, 
omdat je daar ook weer kan bewegen. In die zin, zijn we daar op die wijze mee 
bezig. Uw laatste vraag over commerciële sportaanbieders hoe we daarmee 
omgaan? Volgens mij is er, want de aanbieder zit hier ook en die is ook 
meegenomen, bijvoorbeeld in de plannen van Kardinge. De inspraak die we 
daarover gemaakt hebben. De VBO is betrokken bij de hele ontwikkeling die er is. Ik 
zoek nog even een antwoord. We zien dat als een opgave die elkaar aanvult want 
inwoners die niet op een vereniging zitten, maar naar een sportschool gaan, zijn we 
blij mee. Daarom denk ik dat het een gezamenlijke opgave is in het bevorderen van 
gezondheid van onze inwoners.

01:58:48

Voorzitter: Er is een interruptie van de heer Lo-A-Njoe.

01:58:55

Lo-A-Njoe: Dank u, Voorzitter. Het gaat niet zozeer over de antwoorden van de 
wethouder op datgene wat ik gevraagd heb, want dat is helder. Dank voor de 
antwoorden, maar in aansluiting wat de heer Dwarshuis noemde. De wethouder 
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geeft aan dat het goed is om atletiek in het uitvoeringsplan op te nemen. Is het dan 
niet logisch om ook in de ambitie indoor atletiek op te nemen?

01:59:22

Voorzitter: Mevrouw de wethouder aan u het woord.

01:59:25

Wethouder Jongman: Ik zoek even op hoe dat erin staat. Ik ken niet het hele 
document uit mijn hoofd, alhoewel ik het tien keer gelezen heb. Ik hou het even vast 
en kom er bij u op terug, want volgens mij mist het niet een ambitie, maar ik kan u 
niet het bladzijdenummer aanwijzen waar het precies staat.

01:59:45

Wethouder Jongman: Dan ga ik door naar de partij van de dieren, de Noordelijke 
wijken en hoe we daarmee omgaan. We zien dat die sociaaleconomische status 
Noordzuid, daar hebben we wel meer programma's oplopen, omdat we dat echt 
daadwerkelijk zien, dat die kloof in de gezondheid is. Wat het concreet gaat 
betekenen, komt terug in het uitvoeringsprogramma maar het coalitieakkoord spreekt 
wel degelijk dat we aandacht willen besteden aan de Noordelijke wijken en dat we 
daarin voorrang geven aan alles wat daar speelt. Als Partij van de Arbeid zegt: daar 
investeren we al extra en dat zit al ergens in. Dan moet je dat altijd in samenhang 
bekijken, maar wat het concreet betekent komt zeker tot uitdrukking in het 
uitvoeringsprogramma.

02:00:33

Voorzitter: U heeft op dit punt een vraag van de Stadspartij de heer Hilboesen.

02:00:38

de heer Hilboesen Stadspartij: Ik snap dat de focus op papier inderdaad vaak ligt op 
Noordelijke wijken. Door dat zo vaak te benoemen, want ook vanuit de reacties 
vanuit sportverenigingen en organisaties dat de zuidelijke, oostelijke en westelijke 
wijken zich wel een ondergeschoven kindje voelen, want zij hebben namelijk ook de 
behoefte en het gebrek aan faciliteiten. Neem dat mee in de bewoording en in de 
plannen. Niet alleen de focus op de Noordelijke wijken, maar echt gemeente breed, 
ik vind dat dat meer tot uiting mag komen. Niet zozeer een vraag, maar voor reactie 
naar de wethouder.

02:01:20

Voorzitter: Wethouder Jongman aan u het woord.

02:01:23

Wethouder Jongman: Daar kunnen we nog een heel debat over voeren. Wat we zien 
dat het met de bewoners in een Noordelijke wijk echt slechter gaat dan in de 
zuidelijke wijken. Dan kun je dat nooit totaal generaliseren want er zal altijd iemand 
zijn die misschien in de zuidelijke wijk het ook minder heeft en vice versa. Als je alle 
cijfers ziet en focust op wijken, is het in het noorden van onze gemeente echt 
slechter. Dat betekent niet dat we per saldo alleen maar de aandacht daaraan 
besteden maar dat betekent natuurlijk wel dat we de verenigingen, waar onze krant 
regisseurs goed contact hebben met veel verenigingen of met andere ontwikkelingen 
die er gaande zijn, of met bijvoorbeeld bewegen in de openbare ruimte of bij het 
aanleggen van een playground. Dat is rondom het park gebeurt. We hebben daar 
stappen in gezet in samenspraak met de bewoners. Het is niet zo zwart wit. We 
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moeten kijken in dat uitvoeringsprogramma dat we iedere keer in die spreiding 
fasering en naar het maatschappelijk nut en wat er speelt. Daar moeten we in die 
matrix een goed besluit over nemen. Het is niet of of, maar soms ook een manier 
waarop je prioriteit geeft. Niet alles kan tegelijk, dat kan u met mij eens zijn. We gaan 
voor de komende periode goed kijken. Waar is wat nodig? We gaan die zuidelijke 
wijken met verenigingen of in welke kant van de van de gemeente zeker niet 
vergeten. Daar kunt u gerust op zijn. Dan zegt CDA, ik vat het even heel plat samen, 
we hebben financieel kader nodig. Dat klopt, daar komen we later in het jaar bij u op 
terug. Die ambities vind ik niet helemaal geweldig. Toch denk ik dat met dit document 
in handen, dat we breder zijn gaan kijken en anders zijn gaan kijken en op drie 
manieren proberen om juist het antwoord te geven. Hoe kunnen we een aantal 
accommodaties op een goede manier, die verouderd zijn voor de toen komst weer 
op een goede manier up to date maken? Dat kan ook niet allemaal tegelijk, maar 
daar gaan we echt naar kijken. We gaan ook kijken waar we accommodaties kunnen 
toevoegen. We doen dat heel realistisch, want op basis van de groei die we zien in 
onze gemeente, op basis wat sportverenigingen hebben aangegeven voor de 
toekomst behoefte aan te hebben, willen we in ieder geval het huidige aanbod in 
stand houden. We willen ook kijken waar in de binnen- en buitensport meer behoefte 
aan is en hoe we dat kunnen met onze investeringen een goede manier vorm en 
inhoud geven? We kijken niet alleen naar die sportverenigingen, we kijken ook naar 
meer sport, bewegen voorzieningen in de openbare ruimte, waar de heer Lo-A-Njoe 
zit in de binnenstad al aandacht voor vroeg. Het laatste is die openbare ruimte 
benutten. Dat vinden jongeren vaak heel fijn om dat gewoon bij wijze van nou dicht of 
nabij te kunnen doen of soms rennen ze gewoon een rondje in het park. Dat maakt 
allemaal niet zo uit. Sommige van die jongeren willen niet altijd bij een 
sportvereniging sporten. Wij proberen in het aanbod goed te kijken waar de behoefte 
ligt van onze inwoners in de toekomst, hoe kunnen we dat vormgeven? U zegt dat er 
afgelopen jaren niet zoveel gedaan is. We hebben veel ingezet op omzetten van 
natuurgras naar kunstgras om extra capaciteit te leveren. We hebben bijvoorbeeld de 
groenewei in Meerstad kunnen bouwen. Dat is een grotere, ruimere bredere zaal 
geworden om basketbal en volleybal te faciliteren en bredere uitloop in ruimtes. We 
hebben een aantal gymzalen verbeterd waar scholen ontzettend blij mee zijn, en ook 
na school wordt die capaciteit ook goed verbeterd. We hebben in Europapark dingen 
gebouwd, een skatepark. Ik wil niet te veel aangeven hoe geweldig wij waren, maar 
want ik snap ook zeker de behoefte die er is in de toekomst. We hebben wel 
gekeken de afgelopen periode hoe we de sporters beter kunnen faciliteren.

02:05:48

Voorzitter: Dat leidt tot een interruptie. Die ga ik zo dadelijk toestaan. Maar ik ga ook 
even een signaal geven richting de wethouder. Ik weet niet hoeveel fracties u nog 
langs moet, maar ook u zit krap in de tijd. Er is een interruptie van de heer de Haan.

02:06:02

De heer de Haan CDA: Het waren natuurlijk ook de woorden uit het eigen rapport 
van het college die zei dat er de afgelopen jaren te weinig is gedaan. Inderdaad deze 
opsomming, er is niet niks gedaan, maar wel te weinig. Als je bijvoorbeeld naar de 
gemeente Utrecht kijkt, dan zie je dat daar de komende jaren zeven sporthallen 
worden bijgebouwd. Dat is wat mij betreft die extra plus, die extra ambitie. Je ziet dat 
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er veel wachtlijsten zijn en dat er meer nodig is. Wat het CDA betreft, hadden we 
daar meer op ingezet.

02:06:27

Voorzitter: Dat is helder. Er is nog een vragende interruptie van de Stadspartij door 
de heer Hilboesen.

02:06:36

de heer Hilboesen Stadspartij: Er worden een aantal locaties opgenoemd, er zijn 
inderdaad zaken gebouwd. In groenewei is inderdaad een zaal gebouwd, maar dat is 
geen hal geworden, waar wel de vraag om was. Daarnaast is bij Noorderpoort bij 
Europapark die zit al bomvol waardoor sportverenigingen buiten onze 
gemeentegrenzen moeten gaan sporten. Omdat er sporthallen worden weggehaald. 
Ik snap de opsomming van dingen die gecreëerd zijn, maar dat betekent niet dat die 
gecreëerde dingen goed zijn. Ik wil daar wat meer kwaliteit en ruimte in zien.

02:07:13

Voorzitter: Dat is in feite geen vraag. Mevrouw de wethouder aan u het woord.

02:07:19

Wethouder Jongman: In Utrecht is de situatie nog nijpender dan hier en daarom 
kunnen zij niet anders dan die zeven hallen bijbouwen. Zij hadden daar nog veel 
grotere problemen dan wij en hadden ze nog langere wachtlijsten dan wij hier. We 
gaan niet opbieden tegen Utrecht, Utrecht is een gemeente en krijgt per saldo ook 
meer middelen. Kortom daar was de nood hoger dan hier, weten wij uit ervaring uit 
ons midden. Ik ga door met de SP. Ongelijk investeren is het punt wat u heel 
duidelijk hebt aangegeven, komt terug in de uitvoeringsagenda. Grow up is 
inderdaad terecht. Het punt wat u noemt, waar we gezamenlijk mee gaan oplopen in 
combinatie van het scholenprogramma beweegprogramma en hoe we daar slim 
koppenkansen kunnen in opnemen. Student&Stad heeft aangegeven, student en 
sport voor koppelkansen. Dat is iets wat we inderdaad gedaan hebben en in de 
komende periode ook zeker naar gaan kijken. Dat gesprek liep al en dat gesprek 
blijven we voeren met alles wat daarin ook door onder andere waar u voor die tijd 
bestuurslid bent geweest is aangegeven. De commerciële voetbalscholen die gaan 
niet voor verenigingen, verenigingen gaan altijd voor. Dat staat in onze 
toewijzingsregels zoals we die hebben opgesteld met elkaar. Stadspartij gaf aan 
beter benutten. Wat wij zien en dat wil ik even benadrukken dat het gaat om het 
gesprek in dat beter benutten met de clubs. Wat speelt er in de praktijk? Welke 
behoefte en onmogelijkheden zijn er of welke mogelijkheden er zijn. Dat is geen 
theoretische exercitie maar dat is een exercitie die we beleven met de verenigingen 
die het betreft.

02:09:26

Voorzitter: U heeft een interruptie op dit punt van de heer Hilboesen van de 
Stadspartij.

02:09:31

de heer Hilboesen Stadspartij: Er twee keer uitgelegd: op dit moment is het beter 
benutten, hoe het [onhoorbaar] ook bij [onhoorbaar] die in het rapport is benoemd. Er 
kan gesport worden tussen negen en zes of zo. Dat mensen kunnen sporten op die 
tijden, dat wordt daar niet in meegenomen. Dat is het punt waar het over gaat, over 
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het beter benutten. Kinderen willen van vier tot zes kunnen trainen, niet van twee tot 
vier, want ze zitten met school, zitten met het ophalen van ouders, noem maar op. Er 
zijn allemaal situaties waardoor het beter benutten voor mij te theoretisch wordt 
benaderd. Als je namelijk de sportvereniging hoort, dan is het niet uitvoerbaar en 
hebben ze allemaal een probleem. Theoretisch niet, maar in de praktijk wel en in de 
toekomst ook. Zo probeer ik het beter benutten toch onder de aandacht te brengen.

02:10:23

Voorzitter: Wethouder Jongman aan u het woord.

02:10:25

Wethouder Jongman: Niet helemaal, want uit de praktijk hebben wij meegemaakt dat 
er best meer mogelijkheden zijn dan mensen denken. Ik snap uw behoefte want 
iedereen wil dinsdagmiddag trainen tussen zes en zeven. Dat is een lekker tijdje, 
zeven en acht kan ook nog. Je eet dan voor of na die tijd. Iedereen wil donderdag 
tussen zes en acht en dan zaterdag lekker die wedstrijd. Dat kan gewoon niet met de 
243.000 inwoners die wij hebben. Dat kan dus niet, dat zou de optimale situatie zijn. 
We blijven in gesprek met die clubs en dan zien we mogelijkheden. Als we kijken 
bijvoorbeeld naar hockey, dat voorbeeld heb ik al eerder genoemd, die trainen soms 
langer. Ik snap echt dat je om elf uur dat niet meer wilt. Hockey speelt bijvoorbeeld 
op zaterdag langer door dan voetbal. Daar zijn best wel mogelijkheden voor, in 
allerlei mogelijkheden. Is het niet mogelijk en is de koek op, dan is dat ook de 
constatering dat we er alles aan gedaan hebben om wat we hebben beter te 
benutten. Uw opmerking over hoe u omgaat met de ambities. We hebben vooral de 
ambitie gericht op wat we wel weten, waar we zicht op hebben en hoe die behoefte 
zich ontwikkelt voor de toekomst. Daar gaan we de komende periode de 
voorzieningen die we met z'n allen willen ontwikkelen. Daar komen we in het 
uitvoeringsprogramma bij u op terug. Het beter benutten, gaat over samenwerking op 
het park. Soms kunnen clubs die met elkaar op hetzelfde park zitten, elkaars 
faciliteiten beter benutten. Volgens mij heb ik daarmee alle vragen beantwoord.

02:12:26

Voorzitter: Ik kijk even rond of dat op bevestiging kan rekenen van de raad. Ik 
vermoedde al zoiets. De heer Heiner van de VVD.

02:12:34

de heer Heiner VVD: Ik heb heel veel dingen gezegd en misschien waren het geen 
concrete vragen. Ik had wel nog een antwoord verwacht op hetgeen dat ik zei over 
dat wat ons betreft liever een wat grotere hal gebouwd wordt of een wat groter 
zwembad zodat daar volwaardige wedstrijden, bijvoorbeeld basketbal gespeeld kan 
worden. Ik had daar wel op een reactie van de wethouder op verwacht.

02:12:55

Voorzitter: Dan gaan we die even meenemen. Ik zag ook een beweging bij D66. 
Heeft u ook een onbeantwoorde vraag?

02:13:02

Lo-A-Njoe: Ik hoopte dat de wethouder wat betreft de indoor atletiek laten opnemen 
in de ambities wellicht nog een update gehad. Ik heb zelf ondertussen in de notities 
gekeken. Het zijn maar een paar bladzijden. Bij de buitensport zie ik drie ballen, een 
hockeybal een tennisbal en een voetbal, maar volgens mij staat atletiek daar niet in.
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02:13:19

Voorzitter: Dan gaan we voor reactie op de opmerking van de VVD naar de 
wethouder, met wellicht een update op uw atletiek punt. Mevrouw de wethouder.

02:13:25

Wethouder Jongman: Die eerste vraag mist niet in de ambitie. Atletiek zit in de 
berekeningen van het huidige aantal vierkante meters van de buitensport en de 
opgaven die daarbij horen richting de toekomst. Het zit erin.

02:13:39

Voorzitter: De heer Lo-A-Njoe.

02:13:40

Lo-A-Njoe: Het kan in vierkante meters opgenomen zijn, het woord atletiek staat niet 
in het document, maar het gaat erom dat we iets willen met de atletiek.

02:13:50

Wethouder Jongman: In de zinnen die het zit, want het geldt nog wel voor meer 
sporten. We noemen inderdaad concreet voetbal en hockey, want die symbolen hebt 
u goed gezien. Maar ten slotte zullen we altijd bekijken welke vraag naar sport in 
betreffende gebieden speelt om daar weer op in te kunnen spelen. We hebben 
duidelijk gehoord wat nu speelt en we gaan daar verder op in in de 
uitvoeringsagenda.

02:14:12

Voorzitter: Ik ga zo dadelijk ook nog inventariseren of er eventuele behoefte is aan 
moties of iets in die richting. Wethouder, reactie op de VVD.

02:14:19

Wethouder Jongman: De VVD, die geeft aan: hoe gaat u dat allemaal doen? In het 
uitvoeren komt nog heel veel terug. We gaan altijd kijken wat de optimale 
mogelijkheden zijn als we nieuwe sportvoorzieningen gaan ontwikkelen en soms de 
behoefte aan een iets bredere zaal of een iets hogere zaal. Dat is bijvoorbeeld bij de 
sportzaal in de Meerstad al meegenomen. Dat is een brede wens, maar ook wat al 
eerder is meegenomen, is wat voor geluidseffect heeft een gymzaal? In de Wiardt is 
dat meegenomen en in andere zalen wordt dat ook meegenomen. Er zijn altijd 
optimalisaties mogelijk en in de plannen voor de hallen voor de toekomst zullen we 
dat ook zeker proberen zo goed als mogelijk te doen, om ook te kijken op basis van 
de capaciteit die gevraagd wordt wat verenigingen willen en wat daar de optimum 
vorm van de sporthal is.

02:15:15

Voorzitter: Dank u wel. Dan gaan we voor nu het debat hierbij laten. Volgens mij 
hebben we het vrij uitvoerig kunnen bespreken, maar nu kan ik me toch voorstellen 
dat er in aanloop naar de volgende raad behoefte is aan een motie of een 
amendement. Welke fracties overwegen dit? Dan ga ik even van links naar rechts. 
Allereerst de Partij van de Arbeid en motie die u reeds had aangekondigd, neem ik 
aan. Stadspartij zou u hem willen toelichten?

02:15:41

de heer Hilboesen Stadspartij: Wij vragen om meer ambitie. We mogen vragen om 
meer investering op korte termijn, waar nu al een probleem is. Daar heb ik de 
toezegging over gehad.
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02:15:54

Voorzitter: Helder. Ik vermoed bij D66 iets met atletiek en een ambitie. De heer Lo-A-
Njoe.

02:15:58

Lo-A-Njoe: We zullen met meerdere moties komen, in ieder geval gericht op het 
opnemen van atletiek in de ambities. De motie die ik al had aangekondigd, is een 
motie voor het stedelijk milieu en daarnaast zullen we een motie gaan ontwikkelen op 
gebied van samenwerken met anders georganiseerde sport. Dat zijn overigens ook 
organisaties als [onhoorbaar]. Het is niet per se commercieel, maar dat gaat om 
maatschappelijke doelen bereiken samen met andere partijen dan alleen de partijen 
met wie we willen samenwerken.

02:16:28

Voorzitter: Dank u wel, dan wil ik u tenslotte alleen nog wijzen dat er zojuist één 
minuut geleden beneden een inloop met de raad is begonnen met een inspreker dus 
ik verzoek u allen daar heen te gaan. Dank u voor uw inbreng en een fijne avond.
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